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I. Úvodní slovo
 
Vážení	a	milí	přátelé,	

Po	dvou	letech	poznamenaných	pandemií	Covid-19	jsme	určitě	všichni	doufali,	že	nastupující	rok	
2022	přinese	návrat	do	normálu	a	zklidnění	na	všech	úrovních.	
Bohužel	 přišel	 24.	 únor	 a	 ruský	 útok	 na	 Ukrajinu.	 Tento	 vojenský	 konflikt	 rozpoutaný	 ruským	
agresorem	 přinesl	 mnoho	 lidských	 ztrát	 a	 bolesti	 ukrajinskému	 lidu.	 Válkou	 sužované	 civilní	
obyvatelstvo	pochopitelně	hledalo	útočiště	v	sousedních	zemích.	Do	České	 republiky	 tak	začaly	
proudit	 davy	 nešťastných	 rodin,	 které	 hledaly	 bezpečí	 pro	 svoje	 děti.	 Vzedmula	 se	 veliká	 vlna	
solidarity	naší	země,	která	si	rychle	připomenula	vlastní	historii	a	ruskou	okupaci	v	roce	1968.	

Celá	MATTELI	Group	a.s.	i	AML	Holding	a.s.	ve	spolupráci	s	Nadací	se	vstřícně	zapojila	do	pomoci	
ukrajinským	 obyvatelům.	 Ať	 už	 to	 byly	 počáteční	 převozy	 lidí	 z	 ukrajinských	 hranic,	 zajišťování	
základních	 potravin	 a	 vybavení,	 až	 po	 poskytnuté	 ubytování.	 V	 našem	 regionu	 jsme	 poskytli	
ubytování	více	než	30	ukrajinským	rodinám.	Ve	spolupráci	se	CEE	Logistics	a.s.	se	povedlo	rodiny	
nejenom	ubytovat,	ale	také	zajistit	práci	příchozím.	Nadace	pomohla	s	nákupem	základních	potravin	
a	vybavení	potřebných	věcí	a	se	vstřícností	starostky	Rybitví	najít	místa	pro	ukrajinské	děti	ve	škole	
základní	 i	mateřské.	Rodiny	uvítaly	 také	 jazykové	kurzy,	které	 jsme	finančně	podpořili.	V	 regionu	
jsme	se	zároveň	finančně	podíleli	na	kulturních	akcích	organizovaných	pro	Ukrajinu.	
Sami	 jsme	 s	 naší	Nadací	 vybudovali	Dětský	 koutek	 v	Rybitví	 v	 domě,	 kde	 jsme	 rodiny	 pomohli	
ubytovat.	 Zapojili	 jsme	 i	 děti	 z	Dětského	 domova	 v	 Pardubicích,	 které	 dětský	 koutek	 překrásně	
vymalovaly	a	zútulnily.	
Jaro	letošního	roku	tak	plně	proběhlo	v	duchu	symbolické	žlutomodré	vlajky	Ukrajiny.	

S	létem	se	Nadace	vrátila	do	svého	zaběhnutého	rytmu	a	k	1.	6.	připravila	v	rámci	oslavy	dětského	dne	
DEN	DĚTÍ	aneb	DĚTI	DĚTEM	BEZ	HRANIC	na	půdě	dětského	domova	v	Pardubicích.	Pozvali	jsme	
i	ukrajinské	děti,	takže	prostorná	zahrada	dětského	domova	hostila	bezmála	150	dětí	i	dospělých	
obou	národností.	
Léto	 pro	 naši	 Nadaci	 znamenalo	 opět	 přípravu	 a	 účast	 na	 tradičním	 projektu	 CESTA	 ZA	 SNEM	 
a	znovuzapojení	týmu	do	METROSTAV	HCM.	Pro	naši	třetí	účast	v	tomto	úžasném	projektu	jsme	
vyměnili	dresy	z	 růžové	barvy	NADAČNÍHO	TÝMU	PRO	TEREZKU	na	modrou	barvu	pod	novým	
názvem	týmu	CYKLO	TEAM	NADACE	LR.	
Terezka	Vargová,	pro	kterou	byl	původně	tým	postaven,	symbolicky	předala	žezlo	novému	patronovi	
Míšovi,	 a	 poprvé	 tak	 svým	 sportovním	 výkonem	 pomohla	 motivovat	 nového	 hendikepovaného	
člena	týmu,	pro	kterého	cyklisté	zvládli	2	222k	non-stop	cyklo	jízdy.	

Září	 znovu	 patřilo	 projektu	 SPORTUJ	 A	 POMÁHEJ	 S	 NADACÍ	 LR.	 Letošní	 NADAČNÍ	 DEN	 PRO	
RANOU	 PÉČI	 přinesl	 výtěžek	 pro	 organizaci	 v	 částce	 76.600	 Kč.	 Zúčastnilo	 se	 ho	 130	 běžců	 
a	soutěžilo	16	štafetových	týmů.	V	areálu	Parku	Na	Špici	si	společně	s	námi	užilo	bezmála	30	rodin	
s	hendikepovanými	dětmi.	
V	listopadu	se	vydali	znovu	na	cestu	borci	z	týmu	amerického	fotbalu	Pardubice	Stallions,	aby	svým	
non-stop	pochodem	přes	sedm	beskydských	vrcholků	podpořili	onkologicky	nemocného	13letého	
Honzíka.	Ve	skvělém	projektu	SPOJILI	JSME	SÍLY	bylo	přes	náš	transparentní	účet	vybráno	291	921	Kč.	

V	adventním	čase	jsme	se	sešli	s	naší	nadační	rodinou	a	všemi	spřízněnými	přáteli	ve	Východočeském	
divadle	 v	 Pardubicích,	 abychom	 na	 náš	 VÁNOČNÍ	 CHARITATIVNÍ	 KONCERT	 pozvali	 Hradišťan	
s	Jiřím	Pavlicou	a	sbor	Continuo	Pardubice	k	vytvoření	předvánoční	atmosféry.	Vyprodané	divadlo	
zažilo	velmi	krásný	hudební	zážitek,	který	měl	zároveň	charitativní	cíl,	podpořit	pardubické	Rodinné	
Integrační	 centrum	 starající	 se	 o	 děti	 s	 autismem.	 Vánoční	 večer	 vynesl	 krásných	 300.000	 Kč	 
a	 tím	možnou	koupi	 hyperbarické	 komory	pro	Rodinné	 Integrační	Centrum	sloužící	 ke	 zlepšení	
zdravotního	stavu	jejich	klientů.	

Rok	2022	byl	pro	Nadaci	programově	velmi	nabitý.	Z	hlediska	hospodaření	získala	nadace	z	příspěvků	
společností	MATTELI	Group	a.s.	 a	AML	Holding	a.s.,	 ze	 soukromých	prostředků	 zakladatelů,	 darů	
našich	milých	donátorů	a	zároveň	z	veřejné	sbírky	z	transparentního	účtu	celkovou	částku	3	334	000	Kč.	
Nadace	 celkově	 poskytla	 potřebným	 2	 845	 000	 Kč.	 Tato	 částka	 představuje	 obnos	 v	 součtu	
darovacích	smluv	a	zároveň	projektovou	činnost	sloužící	k	obdarování	potřebných.	

Nadační	aktivity	se	každým	rokem	rozšiřují.	Je	na	místě	poděkovat	celé	skupině	AML	Holding	a.s.	 
a	MATTELI	Group	a.s.	za	jejich	celoroční	úspěšnou	práci	a	trvalou	podporu	naší	rodinné	nadace.	
Zároveň	patří	dík	i	našim	přátelům,	kteří	nám	s	manželem	popřáli	k	našim	kulatinám	tím	nejkrásnějším	
způsobem	a	finančně	podpořili	činnost	naší	rodinné	nadace.	
Konkrétní	 poděkování	 patří	 manželům	 Klausovým,	 Krogmanovým,	 Vernerovým,	 Matějkovým,	
Santusovým,	Bezpalcovým,	Horákovým,	Pečínkovým,	Kosinkovým,	Kuchárovým,	Mojmíru	Ranému,	
Simče	Šebkové	a	Martinu	Doležalovi.	

Na	 závěr	 bych	 chtěla	 poděkovat	 svému	nadačnímu	 týmu	 a	 nejbližším	dobrovolníkům.	 Za	 jejich	
vitalitu,	kreativitu	a	vytrvalou	chuť	podílet	se	na	smysluplných	projektech,	které	společně	vytváříme,	
které	nás	baví	a	které	pomáhají	potřebným.	

Mgr.	Lenka	Šmidberská	
Ředitelka	nadace	a	předsedkyně	správní	rady
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II. Základní údaje Nadace LR

Název	a	sídlo:	 Nadace	Lenky	a	Romana	Šmidberských,	třída	Míru	2800,	530	02	Pardubice						

IČO:  045 28 921

Společnost	 zapsána	 v	 nadačním	 rejstříku	 vedeném	Krajským	soudem	v	Hradci	Králové	oddíl	N,	
vložka	409

Právní	forma:	 nadace

Předmět	činnosti:	 dobročinná	a	veřejně	prospěšná	činnost	v	oblasti	kvality	lidského
																																				života,	lidského	zdraví,	podpora	sportu,	mládeže	a	kultury	v	rámci	regionu

Datum	vzniku:	 2.	11.	2015

Zakladatelé:	 Mgr.	Lenka	Šmidberská	
	 Roman	Šmidberský

Správní	rada:	 předseda	správní	rady	–	Mgr.	Lenka	Šmidberská
	 člen	správní	rady	–	Roman	Šmidberský
	 člen	správní	rady	–	Mgr.	Ing.	Vítězslav	Paděra		

Revizor:	 Pavla	Endlová

Podíl	na	základním	kapitálu	v	jiných	společnostech:
Nadace	nevlastní	žádný	podíl	na	základním	kapitálu	v	jiných	společnostech.

III. Organizační struktura Nadace LR

Organigram 

IV. Nadační aktivity a jejich zhodnocení

Ve	sledovaném	roce	2022	byla	v	Nadaci	LR	dodržena	struktura	nadačních	aktivit	rozdělením	do	čtyř	
pilířů	projektových	aktivit: 

				1.	Podpora	jednotlivců	/talentované	děti	a	hendikepované	děti/
				2.	Podpora	organizací
				3.	Nadační	akce		
				4.	Podpora	kultury

Stejný	model	byl	dodržován	na	webových	stránkách:	www.nadacelr.cz.

Správní	rada

Výkonný	manažer

Revizor

Ředitel
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1. PODPORA JEDNOTLIVCŮ

A.	HENDIKEPOVANÉ	DĚTI
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2. PODPORA ORGANIZACÍ
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3. NADAčNí AkCE

4. kuLTuRNí PROJEkTy

 

VÝCHODOČESKÉ	 
DIVADLO	PARDUBICE

mLADÉ	DIVADELNÍ
STUDIO	LAIK

SPORTUJ	A	POmáHEJ	
S	NADACÍ	LR

mIKULášSKá	
BESÍDKA

šTĚDRONOČNÍ
ZPÍVáNÍ

10

CYKLO	TEAm	 
NADACE	LR

DĚTSKÝ	DEN
ANEB	DĚTI	DĚTEm

DĚTSkÝ DEN  
DĚTI DĚTEManeb

NADAČNÍ
DAROVáNÍ	KRVE

 Nadační 
 darování 
 krve

BONIFANTES IFAS

5. NADAčNí AkTIVITy  
v ROCE 2022

LEDEN 

SPOJILI JSME SíLy

Zdálo	by	se,	že	leden	je	u	nás	v	Nadaci	LR	
tichým,	skoro	až	nečinným	měsícem.	Opak	
je	ale	pravdou.	Rychle	totiž	doháníme	vše,	
co	se	v	rušném	prosinci	nestihlo.	Ohlížíme	
se	 za	 uplynulými	 akcemi,	 hodnotíme	 je,	
přebíráme	 se	 fotografiemi	 a	 s	 úsměvem	
vzpomínáme.	 Leden	 jako	 by	 ještě	 patřil	
k	 roku	 předešlému,	 což	 vlastně	 dokazuje	 
i	naše	první	letošní	setkání.

V	kanceláři	 jsme	přivítali	několik	statečných,	
kteří	 se	 v	 loňském	 listopadu	 zúčastnili	

projektu	´Spojili	jsme	síly´.	Jde	o	100	km	non-
stop	přechod	přes	sedm	beskydských	vrcholů,	
jehož	cílem	je	finančně	a	psychicky	podpořit	
vybraného	patrona,	kterým	byla	v	prvním	
ročníku	toho	projektu	malá	slečna	Zuzka.	

Zuzanka	 těsně	 před	 Vánoci	 onemocněla	
akutní	 lymfoblastickou	 leukémií	 a	 rodině	
samozřejmě	 taková	 událost	 obrátila	 život	
naruby,	bylo	potřeba	komplet	vydezinfikovat	
celý	byt,	vyměnit	matrace,	koberce,	všechno,	
co	 by	malé	 Zuzance	 s	 narušenou	 imunitou	
mohlo	nějak	přitížit.	A	na	to	všechno	jsme	ve	
spolupráci	 s	hráči	ze	Stallions	chtěli	přispět.	
Pro	 Zuzku	 jsme	 tedy	 úplně	 poprvé	 otevřeli	
transparentní	 účet,	 kluci	 nazuli	 pohorky	 
a	 vyrazili.	 A	 díky	 naprosto	 úžasné	 solidaritě	
všech	dárců	se	nakonec	podařilo	vybrat	přes	
400.000	Kč!

Zuzanka	 se	 sice	 setkání	 ještě	 zúčastnit	
nemohla,	 a	 tak	 předání	 šeku	 s	 vybranou	
částkou	 bylo	 pouze	 virtuální.	 My	 jsme	 si	
ale	 vyprávění	 o	 náročném	 pochodu	 užili	
a	 až	 nevěřícně	 kroutili	 hlavami	 nad	 jejich	
odhodláním	dojít	 do	 cíle.	Naprosto	nezištně	
zdolali	 fyzicky	 i	 psychicky	 náročnou	 trasu	
jen	aby	pomohli	holčičce,	kterou	vlastně	ani	
osobně	neznají.	

CHARITATIVNÍ	
KONCERT	 
HRADIšťAN

SPOJILI 
	JSmE	SÍLY

POmOC	 
UKRAJINĚ
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V	poštovní	schránce	jsme	také	našli	jedno	
opožděné	vánoční	přání,	a	to	od	nadaného	
cimbalisty	matěje.	

matěj	 nás	 poprvé	 oslovil	 v	 roce	 2018	 a	 to	
takovým	 způsobem,	 že	 jednoduše	 nešlo	
odolat.	 V	 té	 době	 byl	 totiž	 přijat	 ke	 studiu	
na	 americké	 Northern	 State	 University,	 
a	 to	 v	 naprosto	 nevídaném	 oboru	 –	 hra	 na	
cimbál.	 Školné	 mu	 sice	 z	 naprosté	 většiny	
krylo	 získané	 stipendium,	 nicméně	 ani	
ostatní	 náklady	 nebyly	 zanedbatelné.	 
A	 kombinace	 jeho	 nadšení	 pro	 věc,	 jeho	
zapálení	a	odhodlání	nás	přesvědčila,	že	dát	
tomuhle	 klukovi	 šanci	 je	 dobré	 rozhodnutí	 
a	že	o	něm	ještě	hodně	uslyšíme.	

O	čtyři	roky	později	nám	na	stole	leží	pohled,	
který	 poslal	 z	 Číny.	 Právě	 tam	 totiž	 studuje	
na	 Centrální	 konzervatoři	 v	 Pekingu,	 což	 je	
nejprestižnější	čínská	hudební	vysoká	škola.	

V	 roce	 2022	 Matěj	 naši	 pomoc	 nakonec	
nepotřeboval.	 Díky	 neskonalé	 píli	 a	 aktivitě	
si	veškeré	prostředky	zajistil	sám,	ale	zůstali	
jsme	s	ním	v	blízkém	kontaktu	a	 jsme	 jeho	
velkými	fanoušky.

ÚNOR 
Zatímco	 leden	 jsme	 jednou	 nohou	 ještě	
strávili	v	roce	předešlém,	vyhodnocováním,	
uzavíráním	a	možná	i	vzpomínáním,	únor	už	
zcela	patří	roku	novému.	Plánů	a	představ	
je	spousta,	procházíme	termíny	pro	tradiční	
nadační	 akce,	 přemýšlíme,	 jak	 je	 nově	
pojmout,	 ozvláštnit,	 udělat	 zajímavější.	 
A	 v	 hlavě	 se	 nám	 také	 rodí	 nápady	 pro	
nové	projekty,	a	plni	sil	se	vrháme	na	jejich	
plánování.

Kromě	 plánování	 a	 vymýšlení	 je	 únor	
také	 měsícem	 pro	 návštěvy.	 Pro	 nás	
vždy	 příjemnou	 a	 motivační	 je	 setkání	
s	boccistou	Adamem	a	jeho	maminkou.	

Adam	se	stal	naším	klientem	už	v	roce	2018,	
kdy	 jsme	 mu	 pomohli	 financovat	 cestu	 na	
Mistrovství	světa	v	boccii	v	Liverpoolu.	Adam	
se	paralympijskému	sportu	boccia	věnuje	již	
několik	let.	V	tom	je	mu	největším	parťákem	
jeho	maminka	Iva,	ta	nejenže	se	o	něj	stará,	ale	
společně	i	trénují	a	hrají	právě	bocciu.	Adam	
totiž	kvůli	svému	postižení	potřebuje	parťáka	
i	při	hře,	při	ovládání	rampy	především.	V	týmu	
má	i	tatínka,	ten	je	takovou	technickou	oporou	
–	 převoz	míčků	 a	 rampy	 není	 jednoduchou	
záležitostí,	 celá	 taková	 sada	 váží	 více	 než	 
30	 kg,	 a	 je	 potřeba	 s	 ní	 manipulovat	
s	opatrností.		Adama	s	maminkou	jsme	u	nás	
v	kanceláři	přivítali	po	delší	odmlce,	která	byla	
způsobená	 covidovými	 opatřeními.	 A	 k	 naší	
velké	radosti	s	sebou	přivezli	ukázat	i	medaile	
a	 ocenění,	 která	 získal	 na	 Paralympijských	
hrách	v	Tokiu	v	předešlém	roce.	
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BŘEZEN 

POMOC ukRAJINĚ
Únorové	události	na	Ukrajině	ovlivnily	dění	 
i	u	nás	v	Nadaci	LR.	Pardubice	se	naplnily	
rodinami	 uprchlými	 před	 válkou,	 hlavně	
maminkami	 s	 dětmi.	 Březen	 tedy	 patřil	
především	 pomoci	 ukrajinským	 rodinám	
v	 nouzi.	 Rozjelo	 se	 několik	 projektů,	 na	
kterých	jsme	spolupracovali	se	spřízněnými	
společnostmi	či	spřátelenými	organizacemi,	
vznikala	ale	také	nová	spojení.	Společným	
jmenovatelem	 byla	 touha	 pomoci	 
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ve	 dne	 v	 noci,	 aby	 byty	 byly	 připraveny	
k	 co	 nejdřívějšímu	 používání.	 	 Tím	 to	 ale	
nekončilo,	 příchozí	 rodiny	 jsme	 chtěli	
podpořit	 i	 jinak,	 nejen	 zajištěním	 střechy	
nad	 hlavou.	 Pro	 začátek	 jsme	 nakoupili	
základní	 potraviny,	 drogistické	 a	 hygienické	
potřeby.	 Také	 jsme	 maminkám	 s	 dětmi	
pomohli	 shánět	 lékaře,	 čí	místa	ve	školkách	 
a	školách,	mnohdy	pro	ně	totiž	nebylo	snadné	
dostát	všem	požadavkům	úřadů.	

a	 ukrajinským	 uprchlíkům	 alespoň	 trošku	
ulehčit	v	těžké	životní	situaci.	
Společně	 se	 společností	 CEE	 Logistics	 ze	
skupiny	 MATTELI	 Group	 jsme	 pro	 nejméně	
30	 rodin	 zřídili	 ubytování,	 a	 to	 v	 činžovním	
domě	 v	 Rybitví.	 Byty	 původně	 určené	
k	 pronájmu	 jsme	 vybavili	 nejen	 základním	
nábytkem	jako	jsou	postele	či	stoly	a	židle,	ale	
samozřejmě	také	povlečením	či	kuchyňskou	
výbavou.	Zaměstnanci	společnosti	patřící	do	
skupiny	MATTELI	Group	pracovali	neúnavně	
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V	březnu	jsme	podpořili	i	ukrajinské	umělce,	 
a	 to	 částkou	 20.000	 Kč	 pro	 „Koncert	
s	Ukrajinou“,	který	se	konal	ve	Východočeském	 
divadle	v	Pardubicích.	Peníze	získané	díky	této	
akci	 byly	 využity	na	 rozvoj	 kulturních	aktivit	
a	udržování	 tradic	ukrajinských	uprchlíků	na	
území	České	 republiky.	 I	 toto	 je	 způsob,	 jak	
vyjádřit	postoj	k	ruské	agresi.	

I	 přes	 pochmurnou	 náladu	 ve	 společnosti	
jsme	nezanedbávali	ani	naše	stálé	partnery.	
Jedním	 z	 ´nejstarších´	 nadačních	 klientů	
je	 Východočeské	 divadlo	 v	 Pardubicích. 
Podpora	 a	 vzájemná	 spolupráce	 sahají	
ještě	 do	 doby	 před	 samotným	 vznikem	
Nadace	 v	 roce	 2015,	 skutečně	 tedy	 jde	 
o	dlouhodobou	a	milou	spolupráci.	Pravidelně	
každým	rokem	podporujeme	činnost	divadla	 
a	 jeho	 významné	 divadelní	 akce	 jako	
Divadelní	 bál	 nebo	 GRAND	 festival	
smíchu.	 Samostatnou	 kapitolou	 je	
mladé	 divadelní	 studio	 LAIK,	 vedené	 
panem	 Zdeňkem	 Rumpíkem,	 hercem	
Východočeského	 divadla,	 jejichž	 činnost	
podporujeme	již	od	roku	2017.	

Ani	 rok	 2022	 samozřejmě	 nebyl	 výjimkou.	
Darem	 v	 celkové	 výši	 130.000	 Kč	 jsme	
podpořili	 předávání	 cen	 v	 rámci	 GRAND	
Festivalu	 smíchu,	 a	 to	 za	 Nejlepší	 režii,	
Nejoblíbenější	 herečku	 a	 Nejoblíbenějšího	
herce	 za	 předchozí	 rok.	 A	 část	 darované	
částky	putovala	na	fungování	LAIKu	–	jednak	
na	 nadační	 cenu	 pro	 konkrétní	 talentované	
mladé	umělce,	a	také	přímo	na	realizaci	jejich	
představení.	

Březnová	podpora	patřila	také	mladé	slečně	
Denise,	i	ona	patří	mezi	nejdéle	podporované	
klienty.	 Denisa	 přišla	 na	 svět	 předčasně	 
a	 kvůli	 celé	 řadě	 nepříjemných	 diagnóz	 je	
odkázána	na	vozík	a	celodenní	péči.	

Denča	 je	absolventkou	Základní	a	Praktické	
školy	 Svítání,	 a	 nyní	 navštěvuje	 denní	
stacionář,	 který	 ji	 podle	 slov	 její	 maminky	
moc	 baví.	 V	 roce	 2022	 jsme	Denče	 přispěli	
právě	na	úhradu	sociálních	služeb,	aby	mohla	
i	nadále	do	stacionáře	docházet.	

ZA NEJLEPŠÍ 
REŽII 

30.000 Kč
věnuje

30.000 Kč30.000 Kč
věnujevěnuje

22



1918

DUBEN 

NADAčNí DAROVÁNí kRVE
Duben	 patřil	 naší	 první	 nadační	 akci	
tohoto	 roku,	 a	 to	 již	 tradičnímu	 darování	
krve	na	Transfúzním	oddělení	Nemocnice	
Pardubice.	

Nadační	 darování	 krve	 ale	 nebylo	 jedinou	
akcí,	 které	 jsme	 se	 zúčastnili.	 Na	 začátku	
dubna	 jsme	 přijali	 pozvání	 od	 Rodinného	
Integračního	Centra	z.s.	v	Pardubicích	(RIC)	 
a	zúčastnili	se	akce	Talentem	přes	proPASt. 
Součástí	programu	byla	hudební	vystoupení	 
talentovaných	 mladých	 lidí	 s	 poruchami	 
autistického	 spektra	 (PAS),	 akci	 doprovázela	
výstava	 obrázků	 a	 keramiky	 dětí	 s	 PAS,	
nebo	 ukázka	 muzikoterapie	 či	 fotokoutek.	
A	 třešničkou	 na	 dortu	 pak	 pro	 všechny	
zúčastněné	bylo	vystoupení	zpěváků	Voxela	
a	Pokáče.

Projekt	 Nadačního	 darování	 krve	 jsme	
odstartovali	 již	 v	 roce	2018.	Cílem	 je	 rozšířit	 
povědomí	o	důležitosti	darování	krve,	a	také	
o	 jejím	 akutním	 nedostatku.	 Proto	 naše	
setkání	 pořádáme	 dvakrát	 ročně,	 na	 jaře	
i	 na	 podzim.	 První	 letošní	 se	 konalo	 hned	
v	dubnu	a	sešlo	se	20	dárců,	z	toho	dokonce	 
tři	 prvodárci.	 Celkově	 jsme	 tak	 darovali	 
9	litrů	krve.	Navíc,	naše	kolegyně	Lucie	v	ten	
den	absolvovala	svůj	20.	odběr!	

Lucce	 jsme	 za	 takový	 obdivuhodný	 výkon	
poblahopřáli	a	samozřejmě	nemohlo	chybět	
obří	 perníkové	 srdce	 se	 stříbrnou	 medailí	
Profesora	MUDr.	Jana	Jánského.	

  Nadační 
 darování 
 krve
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A	 další	 událostí,	 které	 jsme	 se	 zúčastnili,	
byl	 benefiční	 koncert Tóny	 pro	 Ukrajinu. 
Ten	 v	 pardubickém	 Domě	 hudby	 pořádal	
Klub	 chlapeckého	 sboru	 Bonifantes,	 aby	
vybranými	 finančními	 prostředky	 podpořil	
ukrajinské	 maminky	 s	 dětmi,	 které	 musely	
utéct	 před	 válkou.	 Společnými	 silami	 se	
podařilo	 vybrat	 181.441	 Kč,	 které	 budou	 ve	
spolupráci	 s	 Oblastní	 Charitou	 Pardubice	
použity	 na	 vybavení	 domácností,	 nákup	
školních	 pomůcek	 či	 dalších	 nezbytných	
potřeb.	 Spojení	 hudby	 a	 pomoci	 druhým	 je	
bezesporu	jedním	z	našich	nejoblíbenějších.	

A	 je-li	 řeč	 o	 hudbě	 a	 talentu,	 v	 dubnu	 jsme	
také	 měli	 tu	 čest	 poprvé	 na	 nadační	 půdě	
poprvé	 přivítat	 nadanou	 baletku	 Esther.  
Esther	 je	 desetiletá	 slečna,	 která	 tančí	 snad	
od	svých	prvních	krůčků.	O	své	profesní	dráze	
měla	 jasno	 už	 ve	 chvíli,	 kdy	 slovo	 baletka	
málem	 ještě	 ani	 neuměla	 pořádně	 vyslovit.	
Začala	 chodit	 do	 baletního	 kroužku,	 později	
do	 vyhlášené	 taneční	 školy	 Iriny	 Popovy,	
která	 jí	 otevřela	 dveře	 k	 celé	 řadě	 soutěží,	
kde	mohla	předvést	svůj	talent.	Tak	například	
v	kvalifikaci	pro	světový	pohár	získala	tři	zlaté	
medaile,	 a	 zároveň	 jí	 získané	 body	 zajistily	
účast	na	Dance	World	Cup	v	Anglii.	

Esther	dál	navštěvuje	soukromé	lekce	u	bývalé	 
sólistky	Národního	 divadla	 Adély	 Pollertové,	
a	 v	 létě	 se	 chystá	 na	 sérií	 soustředění	 pod	
vedením	 těch	 nejšpičkovějších	 tanečníků	 
u	nás.	Jejím	cílem	a	snem	je	studium	klasického	
baletu	 na	 Taneční	 konzervatoři	 v	 Praze,	 
kam	bude	dělat	přijímací	zkoušky	už	příští	rok.	
Věříme,	 že	 příspěvkem	 na	 soukromé	 lekce	
baletu	 tím	 Esther	 přispějeme	 i	 ke	 splnění	
jejího	největšího	snu.	

Další	 talentovanou	 slečnou	 je	 Adriana. 
Již	 podruhé	 nás	 oslovila	 maminka	 mladé	
talentované	 jezdkyně	 Adriany.	 Ta	 už	 od	
dětství	 ví,	 že	prostě	patří	 ke	koním	–	 začalo	
to	 jako	 odpolední	 kroužek,	 který	 ovšem	
přerostl	v	celoživotní	vášeň.	Od	roku	2018	se	
parkuru	 věnuje	 závodně.	 Rodiče	 jí	 dokonce	
v	roce	2020	pořídili	vlastního	koně,	krásného	
valacha	 Zieza,	 a	 po	 krátkém	 sžívání	 jsou	
z	 nich	 nerozluční	 parťáci.	 V	 roce	 2022	 si	
dokonce	 splnili	 kvalifikaci	 na	 Mistrovství	
České	republiky,	jenže	těsně	před	závody	se	
Ziezo	zranil	a	nemohli	tak	nastoupit.	Adriana	
si	je	ale	velmi	dobře	vědoma,	že	jezdectví	je	 
i	o	neúspěchu,	o	překonávání	překážek	(nejen	
těch	 parkurových)	 a	 posouvání	 se	 kupředu,	
byť	jen	po	maličkých	krůčcích.	
„Vím, že spousta lidí říká, že jezdectví není 
sport a nemá žádný smysl. Ale v tomto sportu 
jde především o důvěru, respekt, a hlavně  
o přátelství. Které je někdy velice těžké si získat. Víte, 
kolikrát jsem už spadla, ale přesto jsem se zvedla, 
nasedla zpět do sedla a zkoušela to znovu a znovu. 
Dokud se nám to nepovedlo“.
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A	 samozřejmě	 jsme	 nezanedbali	 ani	
dlouhodobé	 spolupráce	 s	 pardubickými	
organizacemi.	 V	 dubnu	 směřovala	 naše	
podpora	 sportovnímu	 klubu	 Hvězda 
Pardubice z.s.,	který	podporujeme	pravidelně	
od	 roku	 2018.	 Jako	 spolek	 zaštiťuje	 oddíly	
provozující	 vlastní	 sportovní	 činnost,	
provozuje	 atletický	 stadion,	 pořádá	 závody	
či	 kulturní,	 společenské	 a	 vzdělávací	 akce.	
Klub	nám	také	pomáhá	při	našich	nadačních	
projektech,	mezi	 něž	 patří	 například	Dětský	
den	pro	děti	z	Dětského	domova	Pardubice,	
kde	si	pro	ně	připraví	různé	atletické	disciplíny	
jako	běh	přes	překážky	či	hod	oštěpem.

Atletický	klub	Hvězda	během	roku	pořádá	celou	
řadu	různých	sportovních	událostí,	z	nichž	dvě	
směřované	 na	 děti	 pravidelně	 podporujeme.	
Vždy	jednou	ročně	se	na	Městském	atletickém	
stadionu	 koná	 Dětský den s atletikou,	 při	
kterém	 jsou	 dětem	 představeny	 jednotlivé	
atletické	disciplíny	jako	je	sprint,	překážky,	vrh	
koulí	nebo	diskem	a	třeba	i	opičí	dráha.	Všechny	
disciplíny	jsou	samozřejmě	k	vyzkoušení,	a	děti	
tak	v	sobě	mohou	objevit	dosud	netušený	talent	
nebo	 lásku	 k	 novému	 sportu.	 A	 samozřejmě	
nechybí	 ani	 bohatý	 doprovodný	 program	 –	
letos	byla	přítomná	pardubická	Městská	policie	
nebo	 Hasičský	 záchranný	 sbor,	 a	 děti	 si	 tak	
mohly	prohlédnout	jejich	služební	vozidla.	
A	vždy	na	začátku	prosince	pořádají	oblíbený	

Mikulášský běh,	 letos	 již	 25.ročník.	 Ten	 se	
koná	 v	 dukelském	 lesoparku	 pravidelně	 již	
od	 roku	 1998	 jako	 závěrečná	 akce	 běžecké	
sezóny	jak	pro	ty	nejmenší,	tak	i	pro	dospělé	
sportovce.	 Letos	 se	 celkově	 zúčastnilo	 163	
běžců,	 a	 samozřejmě,	 jak	 název	 napovídá,	
nechyběl	ani	Mikuláš.	

KVĚTEN 
V	květnu	bylo	jaro	v	plném	proudu,	stejně	
tak	 jako	 přípravy	 všech	 nadačních	 akcí.	
Věnovali	 jsme	 pozornost	 sportu	 i	 kultuře,	
a	 především	 pomoci	 ukrajinským	 dětem,	
které	se	svými	rodinami	přišly	do	Pardubic.

Dlouhodobě	spolupracujeme	s	pardubickým	
spolkem	 Atletika bez Bariér.	 Je	 jedním	
z	 největších	 a	 nejúspěšnějších	 oddílů	

tělesně	postižených	atletů	v	České	republice.		
Nejenže	za	Atletiku	bez	Bariér	soutěží	někteří	
z	našich	klientů,	 jako	 je Míša	nebo	Terezka,	
ale	s	jejich	přítomností	můžeme	počítat	i	na	
nadačních	akcích	jako	je	Den	pro	ranou	péči	
nebo	Dětský	den	pro	děti	z	Dětského	domova	
v	Pardubicích.	

I	v	roce	2022	jsme	Atletice	bez	Bariér	finančně	
přispěli	na	některé	z	jejich	pravidelných	akcí,	
například	na	Velkou cenu města Pardubic. 
Jubilejní	 25.	 ročník	 tradičního	 závodu	 se	
nakonec	stal	historicky	nejúspěšnějším.	
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Celkem	se	přihlásilo	130	sportovců,	českých	
reprezentantů,	 ale	 i	 úplných	 atletických	
nováčků,	a	ten	den	padlo	dokonce	8	nových	
českých	rekordů.	O	jeden	z	nich	se	postarala	
právě	naše	Terezka,	a	to	v	hodu	diskem,	kdy	
svým	výkonem	9,75	m	v	disciplíně	nastavila	
úplně	 novou	 laťku.	 A	 Míša	 si	 odvezl	 svůj	
osobní	rekord	v	hodu	kuželkou.	
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My	květen	odstartovali	na	kulturní	vlně.	Hned	
prvního	 dne	 v	 měsíci	 jsme	 se	 zúčastnili	
slavnostního	křtu	CD Mladého divadelního 
studia LAIk,	a	to	při	příležitosti	odpoledního	
představení	 Showtime,	 jehož	 písně	 jsou	
shrnuty	právě	na	nově	vydaném	CD.	Premiéru	
měl	muzikál	těsně	před	Vánoci.	Showtime	je	
představení	 o	 dětech	 z	 dětského	 domova,	
kterým	hrozí	ztráta	střechy	nad	hlavou,	a	tak	
se	o	ni	rozhodly	zabojovat.

„Vznik CD je pro LAIK výjimečnou událostí, 
která nás opět posune o pomyslný stupínek 
výš. Za tuto příležitost jsme velmi vděční  
a chceme poděkovat především Nadaci Lenky 
a Romana Šmidberských a samozřejmě  
i Východočeskému divadlu za to, že nám 
nahrání CD umožnili a projekt podpořili, “	 říká	

Zdeněk	 Rumpík,	 herec	 a	 pedagog	Mladého	
divadelního	studia	LAIK.	
„Bylo mi ctí zúčastnit se křtu nového CD Mladého 
divadelního studia LAIK. Showtime je úžasné 
představení plné mladých talentovaných 
lidí, kteří hrají a zpívají s velkou chutí  
a radostí. Přeji LAIKu, aby se mu dařilo držet 
tvořivou atmosféru, která ze hry přímo čiší,  
a jeho členy neopouštěl tvůrčí duch,“	říká	Lenka	
Šmidberská.
A	u	divadla	 ještě	chvíli	zůstaneme,	v	květnu	
vyvrcholil	Grand festival smíchu.	Ve	středu	 
4.	května	byly	předány	festivalové	ceny	na	Gala-	
večeru	Grand	 festivalu	 smíchu	za	přítomnosti	 
kamer	České	televize.	Cenu	za	Nejlepší	režii	
předávala	 ředitelka	 Nadace	 LR,	 Mgr.	 Lenka	
Šmidberská.		

24
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DĚTSkÝ kOuTEk  
PRO ukRAJINSkÉ DĚTI
A	 zpátky	 k	 dětem,	 těm	 totiž	 patřila	 naše	
další	 květnová	 událost.	 V	 návaznosti	 na	
zařízení	 bytového	 domu,	 které	 jsme	 díky	
MATTELI	 Group	 zorganizovali	 v	 březnu,	
jsme	 6.	 května	 slavnostně	 otevřeli	 dětský	
koutek.	 Pásku	 v	 ukrajinských	 barvách	
symbolicky	 přestřihly	 Lenka	 Šmidberská,	
ředitelka	 Nadace	 LR,	 Kateřina	 Fialová,	
ředitelka	 Dětského	 domova	 Pardubice	
a	 Eva	 Šmeralová,	 starostka	 obce	 Rybitví.
Místnost	 v	 domě	 jsme	 vybavili	 nábytkem,	
televizí	 a	 kobercem.	V	ostrov	 fantazie	 a	her	

se	 ale	 proměnila	 až	 díky	 obrovské	 pomoci	 
Dětského	 domova	 Pardubice.	 Paní	
vychovatelka	Míčková	spolu	s	dětmi	věnovala	
přeměně	 tohoto	 prázdného	 prostoru	
v	pohádku	celý	víkend	a	výsledek	byl	úžasný.	

Děti	z	domova	ale	chtěly	novým	kamarádům	
udělat	ještě	větší	radost	–	při	charitativní	akci	
prodávaly	 vlastní	 obrázky	 a	 za	 veškerý	 zisk	
nakoupily	sladkosti	a	 jiné	dobroty,	které	pak	
ukrajinským	dětem	přinesly	jako	dárek.	

U	nás	v	Nadaci	LR	jsme	pyšní,	že	podporujeme	
tak	úžasné	děti.	 Samy	nemají	úplně	snadný	
život,	a	přesto	pomáhají	ostatním.	Doufáme,	

že	 všechny	 děti	 najdou	 v	 dětském	 koutku	
prostor	pro	bezstarostné	hry	a	budou	se	do	
něj	rády	vracet.
Pro	 ukrajinské	 rodiny	 s	 dětmi	 jsme	 mimo	
bydlení	 a	 dětského	 koutku	 ale	 také	 zařídili	
kurzy	českého	jazyka.	Díky	nadační	podpoře	
se	 tak	 až	 do	 června	mohou	 účastnit	 kurzu,	
který	připravilo	Gymnázium	Dašická.	

Mezi	 stálé	 klienty,	 kterým	 pravidelně	
poskytujeme	 finanční	 pomoc,	 patří	 Miška.	
Miška	 se	 narodila	 jako	 zdravé	 miminko,	
ale	 v	 jejím	 půl	 roce	 zřejmě	 jako	 následek	
očkování	se	její	stav	zhoršil	a	už	se	nevyvíjela	
jako	 další	 miminka	 v	 jejím	 věku.	 S	 rodiči	
musela	 hodně	 cvičit,	 především	 Vojtovu	
metodu,	a	na	jejich	celodenní	péči	je	vlastně	
odkázána	doteď.	V	roce	2022	Miška	za	získaný	
příspěvek	vyrazila	na	letní	rehabilitační	pobyt	
v	Janských	Lázních.

V	květnu	nám	ale	přibyli	i	klienti	noví,	Eliška 
a Daneček.

Danečkovi	 pomáhá	 také	 Středisko	 rané	
péče	 v	 Pardubicích	 a	 díky	 nim	 se	 dostal	
i	 do	 naší	 nadační	 rodiny.	 Danečkovi	 byla	
diagnostikována	 smíšená	 vývojová	dysfázie,	
která	 mu	 způsobuje	 problémy	 s	 mluvením	
a	 musí	 tak	 docházet	 na	 logopedii.	 Paní	
logopedkou	mu	bylo	doporučeno	navštěvovat	
lekce	 Play	Wisely	 (tzv.	 moudré	 hraní),	 které	 
u	 dětí	 rozvíjí	 zejména	 jazykové	 dovednosti	 
a	 schopnosti	 spojené	 s	 učením	 se.	 Tato	
metoda	 také	 rozvíjí	 pohybové	 dovednosti	
jako	 je	 rovnováha	 či	 motorika,	 tedy	 vše,	
co	 Daneček	 ke	 svému	 správnému	 vývoji	
potřebuje.	Díky	příspěvku	tak	může	Daník	na	
lekce	Play	Wisely	docházet	celých	pět	měsíců.
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Nováčkem	v	naší	nadační	rodině	je	sedmiletá	
slečna	Eliška.	Na	rozdíl	od	ostatních	klientů	ji	
netrápí	žádné	nemoci	či	neduhy,	je	naprosto	
zdravá	 a	 ráda	 si	 hraje.	 Její	 maminka	 nás	
oslovila	 s	 žádostí	 o	 pomoc,	 protože	 Elišky	
mladší	 sestřička	 Barborka	 je	 upoutána	 na	
lůžko	 a	 potřebuje	 hodně	péče	 a	 pozornosti.	
A	 aby	 Eliška	 nebyla	 ochuzena	 a	 mohla	 si	
pořádně	užít	léto,	maminka	pro	ni	vymyslela	
účast	 na	 příměstských	 táborech.	 Eliška	 se	
tak	díky	podpoře	Nadace	LR	mohla	zúčastnit	
letních	táborů	a	být	v	kontaktu	s	dětmi.

ČERVEN 
DĚTSkÝ DEN  
V DĚTSkÉM DOMOVĚ
Nebyl	 lepší	 způsob,	 jak	 odstartovat	měsíc	
červen	 než	 tradiční	 oslavou	 Dne	 dětí.	
Ta	 nás	 vždy	 nabije	 ohromnou	 dávkou	
energie,	která	vystačí	minimálně	přes	celé	
léto.	 Letos	 jsme	 se	 na	 zahradě	 Dětského	
domova	v	Pardubicích	sešli	už	po	páté.		

Letošní	 ročník	 byl	 ale	 přece	 jen	 trochu	 jiný.	
Nezměnila	 se	 atmosféra	 příjemné	 zahradní	
party,	ani	místo	konání.	Změnu	ale	napovídal	
název	Děti	dětem	bez	hranic.	Rozhodli	jsme	
se	totiž,	že	na	oslavu	dětského	dne	přizveme	
také	 děti	 z	Ukrajiny,	 které	 s	maminkami	 do	
Pardubic	uprchly	před	válkou.	Díky	obrovské	
vstřícnosti	 paní	 ředitelky	 Kateřiny	 Fialové	 
a	všem	zaměstnancům	domova	 jsme	mohli	
dětem	nabídnout	mnoho	venkovních	aktivit,	
zajímavý	 program	 a	 samozřejmě	 spoustu	
odměn	a	dárků.

Program	 nám	 tradičně	 pomohli	 zrealizovat	
naši	 partneři	 či	 klienti,	 podporovatelé	 
a	kamarádi.	Do	příprav	se	zapojily	i	maminky	
ukrajinských	 dětí,	 které	 připravily	 pestrou	

www.ddpardubice.cz                                                                                      www.nadacelr.cz

ke DNI DĚTÍ  
dne 1. 6. 2022 od 13.30 hodin

DĚTSKÝ DEN  
DĚTI DĚTEManeb

ZA ÚČAST NA NADAČNÍ  
AKCI DĚKUJEME:

ZA PODPORU  
DĚKUJEME:

 Nadace Lenky a Romana Šmidberských
 spolu s Dětským domovem Pardubice pořádá

5. ročník

TĚŠTE SE  
NA DÁRKY:
• Kunětická zmrzlina
• zdobení perníčků
• taška plná sladkostí
• cukrová vata

PROgRAM:
• dopravní stanoviště • ukázka vodících psů 
• skákací hrad • laserová střelnice •  
• americký fotbal • malování na obličej  
• taneční vystoupení •

bEz hRaNIc

NADAČNÍ DÁREK NA LETNÍ AKTIVITY V HODNOTĚ 25.000 Kč
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nabídku	 tradičních	 ukrajinských	 specialit.	
S	 dětmi	 vyráběly	 náramky,	 klíčenky	 a	 také	
předvedly	taneční	vystoupení.

I	letos	nás	přišli	pozdravit	Vodící	psi	srdcem.	
Sportovní	nadání	si	děti	vyzkoušely	např.	na	
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stanovišti	 klubu	 hráčů	 amerického	 fotbalu	
Stallions	 Pardubice,	 TJ	 Sokol	 Pardubice,	
atletického	 klubu	 Hvězda	 Pardubice,	 SDH	
Kostěnice	a	při	ukázce	basketbalu	vozíčkářů	
WBS	 Pardubice.	 Ukázku	 parkuru	 předvedli	
trenéři	ze	školy	bojových	umění	DAITÓ	RYU.	 
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Nechybělo	ani	stanoviště	našeho	partnera	CEE	
Logistics,	které	bylo	letos	věnováno	dopravě	 
a	první	pomoci.	

Dopravní	 fakulta	 UP	 dětem	 připravila	
speciální	 závod	 na	 koloběžkách	 a	 brýle	
simulující	 účinky	 drog	 a	 alkoholu.	 Velmi	
vytížená	 byla	 také	 laserová	 střelnice.	 Děti	
měly	možnost	dát	si	Zmrzku	Bellezza,	pizzu	
nebo	 báječné	 občerstvení,	 které	 připravili	
zaměstnanci	 Dětského	 domova.	 Každé	 dítě	
za	splnění	úkolu	na	 jednotlivých	soutěžních	
stanovištích	 dostalo	 razítko	 do	 hrací	 karty,	
kterou	 na	 konci	 vyměnily	 za	 baťoh	 dobrot	 
a	drobných	dárků.

Pro	Dětský	domov	jsme	měli	připravený	jako	
každoročně	 šek,	 letos	 na	 25.000	 Kč,	 které	
děti	využijí	pro	své	letní	prázdninové	aktivity,	
jako	cyklovýlet	nebo	kempování.

A	 s	 Dětským	 domovem	 se	 vážou	 další	 dva	
v	červnu	podpoření	klienti.	Prvním	je	bezesporu	
Kristián,	nadaný	chlapec,	který	vyrůstá	právě	
v	dětském	domově.	Jeho	mateřským	jazykem	
je	slovenština,	měl	tedy	na	české	škole	o	něco	
složitější	start.	Nevzdal	se	a	studiu	se	věnoval	
o	 to	usilovněji.	 Když	 si	 pak	před	 skončením	
základní	 školy	 měl	 vybrat,	 kam	 dál,	 nejvíce	
ho	oslovil	obor	Bezpečnostně-právní	činnost	
v	Třebechovicích	pod	Orebem	a	po	úspěšně	
složených	přijímacích	zkouškách	byl	 i	přijat!	
Dětský	 domov	 nás	 proto	 oslovil	 s	 žádostí	 
o	 pokrytí	 nákladů	 na	 studium,	 a	 Kristián	 už	
tak	 druhým	 rokem	 může	 studovat	 na	 své	
vysněné	škole.

33
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V	červnu	jsme	neslavili	jen	Den	dětí,	ale	také	
narozeniny	naší	dlouholeté	klientky	Míši.	míša 
se	narodila	s	dětskou	mozkovou	obrnou,	a	byla	
odkázána	na	invalidní	vozík	i	přesto,	že	se	díky	
rehabilitacím	její	stav	pomalu	zlepšoval.	Zlom	
ale	přišel	ve	chvíli,	kdy	nastoupila	léčbu	u	Dr.	
Augustinové	 v	 Egyptě.	 Díky	 této	 proceduře,	 
a	především	pravidelnému	opakování,	se	Míši	
zdravotní	 stav	 zlepšil	 do	 takové	míry,	 že	 se	
může	 pohybovat	 jen	 s	 pomocí	 francouzské	
berle,	 nebo	 dokonce	 i	 pouze	 s	 podporou	
trekingových	holí.	

V	září	2017,	kdy	nás	Míša	s	žádostí	o	podporu	
oslovila,	 se	 do	 Egypta	 chystala	 již	 na	 čtvrtý	
léčebný	 pobyt,	 věděla	 tedy,	 jaké	 úspěchy	

jí	 přinese.	 To	 se	 potvrdilo	 i	 v	 následujících	
letech,	kdy	s	každým	dalším	pobytem	si	byla	
v	chůzi	jistější	a	stabilnější.	

A	v	roce	2022	pro	nás	Míša	měla	i	další	dobré	
zprávy,	 kromě	 úspěchů	 na	 léčbě	 v	 Egyptě.	
Podařilo	 se	 jí	 totiž	 splnit	 si	 další	 velký	 sen,	 
a	tím	je	návrat	ke	studiu	na	vysoké	škole.	Od	
září	 totiž	 nastoupila	 na	 Slezskou	 univerzitu	
v	Opavě	a	jejím	hlavním	oborem	je	český	jazyk.

Další	 stálou	 klientkou,	 které	 pravidelně	 
finančně	pomáháme	je	boccistka	Marcelka.	
Mladá	 slečna	 Marcelka	 se	 od	 dětství	
kvůli	 dětské	 mozkové	 obrně	 pohybuje	 na	
invalidním	vozíku,	a	soustavně	nám	dokazuje,	
že	 vlastně	 ani	 to	 ji	 nijak	 zvlášť	 neomezí.	
V	 loňském	 roce	úspěšně	dokončila	 studium	
na	 Obchodní	 akademii	 v	 Chrudimi,	 a	 ihned	
od	 podzimu	 ve	 své	 studijní	 cestě	 navázala	 
a	 nastoupila	 na	 Pedagogickou	 fakultu	 
Univerzity	v	Hradci	Králové.	 	 Jejím	studijním	
oborem	je	Sociální	komunikace	v	neziskovém	
sektoru.	 A	 aby	 toho	 nebylo	málo,	 ke	 studiu	
navíc	 zvládá	 trénovat	 a	 soutěžit	 v	 boccie,	

paralympijském	 sportu,	 kterému	 se	 věnuje	
od	 roku	 2010.	 Ve	 hře	 pro	 nastavení	 rampy	
potřebuje	asistentku,	a	to	není	nikdo	jiný	než	
její	maminka.	Tvoří	tak	úžasný	tým	a	společně	
se	účastní	různých	tuzemských	i	zahraničních	
soutěží,	 na	 které	 jim	 pravidelně	 přispíváme.	
Marcelku	 pravidelně	 podporujeme	 od	
roku	 2019	 a	 samozřejmě	 ani	 letošek	 nebyl	
výjimkou,	možná	právě	naopak.	Rozhodli	jsme	
se	jí	totiž	letos	pomoct	zafinancovat	dokonce	
dvě	soutěže	–	účast	na	závodech	Světového	
poháru	v	Portugalsku	a	na	Mistrovství	světa	
v	brazilském	Rio	de	Janeiru	o	několik	měsíců	
později.
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A	mezi	 darovací	 smlouvy	 pro	měsíc	 červen	
patřila	 i	ta	pro	spolek	Vodicí	psi	srdcem	z.s.	
Naše	 spolupráce	 se	 spolkem	 zaměřujícím	
se	 na	 předvýchovu	 a	 trénink	 asistenčních	
pejsků	 trvá	 už	 šestým	 rokem.	 Vodicí	 psi	
srdcem	trénují	štěňata	a	dospívající	psy,	aby	
se	stali	plnohodnotnými	pomocníky	zrakově	
znevýhodněným	 lidem.	 S	 lidmi	 i	 pejsky	 se	
pravidelně	setkáváme	na	našich	akcích	jako	
je	 právě	 Dětský	 den	 v	 Dětském	 domově	
Pardubice,	 kam	vždy	dorazí,	 a	 děti	 i	 dospělí	
si	 na	 vlastní	 kůži	 mohou	 vyzkoušet	 práci	
s	vodicím	pejskem.	
Letos	jsme	podpořili	výcvik	labradorky	Feebee,	 
aby	 se	 i	 ona	 mohla	 stát	 právoplatným	
asistenčním	psem	a	pomáhat	nevidomým.	
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NOVÝ PATRON CykLO TEAMu
Červen	byl	měsícem	setkání	s	novými	klienty,		
Míšou a Pavlíkem.	Míšu	jsme	poznali	v	rámci	
projektu	 Metrostav	 Handy	 Cyklo	 Maraton,	
který	se	koná	v	červenci.	Jednou	z	důležitých	
rovin	projektu	je	ustanovení	tzv.	patrona,	tedy	
někoho,	pro	koho	ten	závod	jedeme.	A	tak	se	
k	nám	dostal	v	té	době	patnáctiletý	Míša.	
Míša	 se	 narodil	 předčasně	 a	 byla	 mu	
diagnostikována	dětská	mozková	obrna,	 je	
tedy	 odkázán	 na	 vozík	 a	 pomoc	 druhých.	
To	 ho	 ale	 nezastavilo	 a	 naprosto	 propadl	
aktivnímu	 životu	 a	 sportu	 –	 věnuje	 se	
sledge	 hokeji,	 atletice,	 basketbalu	 nebo	
jízdě	 na	 handbiku.	 Musí	 samozřejmě	
neustále	 rehabilitovat	 a	 posilovat	 svaly,	 ale	
i	 to	 bere	 jako	 součást	 tréninku.	 Se	 svými	
rodiči	 a	mladší	 ségrou	 pravidelně	 vyráží	 na	
cyklovýlety,	 a	 to	 nejen	 po	 Pardubicku,	 ale	
také	po	celé	ČR.	Míša	byl	tedy	pro	svůj	zápal	
jasnou	 volbou	 patrona	 týmu,	 a	 své	 role	 se	
zhostil	 na	 výbornou,	 dokonce	 s	 námi	 ujel	 
i	kus	trasy,	což	se	od	patrona	ani	neočekává!	
Je	to	prostě	borec!
A	 protože	 s	 námi	 bude	Míša	 během	Handy	

cyklo	 maratonu	 trávit	 spoustu	 času,	 bylo	
záhodno,	 aby	 se	 seznámil	 i	 s	 kluky	 cyklisty,	
a	 vlastně	 celým	 podpůrným	 týmem.	 Pro	
tu	 příležitost	 jsme	 zvolili	 rozhlednu	 Bára	
kousek	 od	 Chrudimi.	 Společnou	 vyjížďku	
jsme	 odstartovali	 výjezdem	 poměrně	
prudkého	kopce	k	rozhledně,	odkud	jsme	pak	
pokračovali	s	Míšou	na	handbiku	a	Terezkou	
na	 lehokole	 dál	 přes	 Kočičí	Hrádek	 a	 až	 na	
Monako	u	Slatiňan.	Trasa	možná	kratší,	než	by	
se	během	období	 tréninku	před	maratonem	
dala	 čekat,	 ale	 pro	 tento	 den	 bylo	 cílem	 se	
především	 seznámit.	 A	 nutno	 podotknout,	
že	Míša	si	velmi	rychle	padl	do	oka	se	všemi	
členy	týmu.

36



3938

Dalším	 nováčkem	 v	 Nadaci	 LR	 je	 Pavlík.  
Desetiletý	 kluk,	 který	 od	 narození	 bojoval	
s	 celou	 řadou	 vývojových	 vad,	 které	 ho	
upoutaly	 na	 invalidní	 vozík	 a	 celkový	 vývoj	
se	mu	oproti	ostatním	dětem	opozdil.	Pavlík	
je	ale	 i	přes	všechny	zdravotní	 trable	veselý	
kluk,	 kterého	 baví	 čtení	 knížek,	 sledování	
přírodovědných	 seriálů,	 stavění	 lega	 nebo	
malování.	 Často	 také	 jezdí	 na	 výlety,	 a	 to	
především	do	hor,	na	hrady	a	zámky	po	celé	
České	republice	nebo	do	jeho	oblíbené	ZOO.	
Jeho	snem	je	totiž	stát	se	přírodovědcem.		

Pavlíkovi	 jsme	 se	 rozhodli	 přispět	 na	
rehabilitace,	 které	 mu	 podle	 jeho	 maminky	
prospívají	 nejvíce.	 Budou	 tak	 s	 maminkou	
pravidelně	 dojíždět	 do	 Hradce	 Králové	 do	
Armandi	 Therapy	 Clinic,	 kde	 Pavlíka	 čekají	
intenzivní	rehabilitační	pobyty.	

ČERVENEC 
METROSTAv  
HANDy CykLO MARATON
Dětem	začínají	prázdniny	a	období	letních	
radovánek,	my	 v	Nadaci	 LR	 jsme	měli	 ale	
pěkně	napilno.	 Koncem	 července	 jsme	 se	
účastnili	metrostav	Handy	Cyklo	maratonu,	
a	plánování,	zařizování	a	koordinace	celého	
cyklo	týmu	není	jen	tak.		

Aby	se	o	akci	dozvědělo	co	nejvíce	lidí,	kapitán	
nadačního	 cyklo	 týmu	 Koudy	 a	 náš	 patron	
Míša	 spolu	 s	 tatínkem	 vyrazili	 do	 Českého	
rozhlasu,	 aby	 posluchačům	 tento	 cyklistický	
závod	co	nejvíce	přiblížili.	Míša	se	rozpovídal	
o	svém	nadšení	pro	sport	a	o	své	roli	patrona,	
a	Koudy	zase	zavzpomínal	na	minulé	ročníky,	
kde	o	zážitky	rozhodně	nebyla	nouze.	
Metrostav Handy Cyklo Maraton	 je	 jeden	

z	 mnoha	 projektů	 Cesty	 za	 snem.	 Jde	 
o	 několikadenní	 štafetový	 cyklo	 závod	
v	délce	2	222	km	a	časovém	limitu	111	hodin.	
A	 rozhodně	 nejde	 o	 závod	 v	 tom	 pravém	
slova	 smyslu.	 Cílem	 totiž	 není	 vyhrát,	 ale	
ukázat,	že	sport	je	tu	pro	všechny,	pro	zdravé	 
i	 hendikepované,	 že	 mnohdy	 stačí	 pouze	
chtít.	 Součástí	 každého	 cyklo	 týmu	 je	 totiž	
jeden	 člen	 s	 hendikepem,	 který	 se	 aktivně	
zapojuje	a	společně	tak	tvoří	 jeden	tým	bez	
bariér	a	bez	předsudků.	
A	pak	je	tu	patron	týmu,	tedy	někdo,	pro	koho	se	
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celý	závod	jede.	Organizace	nebo	jednotlivec,	
který	 potřebuje	 podpořit,	 psychicky	 nebo	 
i	 finančně	 uspořádáním	 sbírky.	 Pro	 nás	 to	
byl	letos	Míša,	kterého	jsme	poprvé	podpořili	 
a	potkali	minulý	měsíc.	
Míša	se	od	malička	věnuje	 různým	sportům	 
a	 zúčastnit	 se	 takového	 závodu	 pro	 něj	 byl	
skutečně	zážitek.	
A	pak,	26.	července	jsme	už	společně	stáli	na	
startu.	Čekala	nás	2	222	km	dlouhá	trasa	po	
českých	rozhlednách,	a	nadšení	a	euforie	ve	
směsi	 pocitů	 zcela	 jistě	 převládaly.	 Vyrazili	
jsme	 se	 startovním	 číslem	 812	 a	 na	 první	
bod	na	 trase,	 nejmenší	 pražskou	 rozhlednu,	
s	 námi	 dokonce	 dojel	 i	 patron	 Míša.	 Jeho	
nakažlivá	 chuť	 prát	 se	 s	 každou	 překážkou	
a	jít	do	všeho	po	hlavě	pro	nás	všechny	byla	
nezapomenutelnou	 lekcí.	 Bylo	 nám	 ctí	 mu	
předat	šek	na	30.000	Kč. 

Samozřejmě	 nemůžeme	 opomenout	
důležitého	hendikepovaného	člena	týmu,	
Terezku,	 dlouholetou	 klientku	 Nadace	
LR,	se	kterou	Cesta	za	snem	vlastně	začala.	

Terezka	 letos	 symbolicky	 předala	 svoje	
patronství	 Míšovi	 a	 stala	 se	 tak	 pevným	 
a	 stálým	 členem	 týmu,	 ve	 kterém	 jede,	 aby	
sama	 pomáhala	 dalším.	 Terezku,	 nyní	 již	
mladou	 paní	 Odstrčilovou,	 jsme	 podpořili	
15.000	 Kč,	 které	 využije	 na	 pravidelné	
rehabilitace.	
Dál	se	už	našich	8	cyklistů	spravedlivě	střídalo	
dnem	i	nocí	a	v	letošním	roce	také	v	chladu		 
a	za	silného	deště.	Skvělá	Terezka	na	lehokole	
e-bike	 ujela	 během	maratonu	 více	 než	 240	
km	a	bylo	těžké	ji	donutit	odpočívat.	Od	startu	
až	 skoro	 do	 cíle	 se	 nám	 vyhýbaly	 nehody	 
a	defekty.	Všechna	smůla	si	na	nás	počkala	 
do	 posledních	 několika	 kilometrů.	 Terezka	
dostala	 na	 mokré	 silnici	 smyk	 a	 ošklivý	 
karambol	 zvládla	 „pouze“	 s	 natlučeným	
ramenem.	 V	 poslední	 části	 závodu	 ještě	
Vadim	 píchl	 kolo,	 ale	 také	 tato	 situace	 se	
obešla	bez	zranění.

Nic	 náš	 tým	 nezastavilo	 a	 dojeli	 jsme	 
ve	 výsledném	 čase	 3	 dny	 23	 hodin	 
43	minut	21	vteřin.

40 41
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Zažili	jsme	společně	úžasných	pět	dní	a	čtyři	
noci,	sdíleli	veškeré	dění	na	sociálních	sítích	 
s	našimi	kamarády	a	fanoušky.	Díky	podpoře	 
našich	 partnerů	 jsme	 mohli	 celý	 projekt	 
realizovat,	 a	 proto	 jsme	 velice	 vděčni	 
společnostem	Mercedes-Benz	Trucks	Česká	 
republika	s.r.o.,	Fa	RENE	a.s.,	CEE	Logistics	a.s.,	
SHELL	a.s.	a	MAX	SPORT	s.r.o.

Při	 příležitosti	 Metrostav	 Handy	 Cyklo	
maratonu	 jsme	otevřeli transparentní účet,	
jehož	výtěžek	byl	určen	Míšovi.	Za	Nadaci	LR	
jsme	 na	 něj	 v	 červnu	 vložili	 30.000 korun  
a	 během	 týdne	 se	 částka	 vyšplhala	 až	 na	
41.111	Kč,	což	 jsme	se	dalším	příspěvkem	ze	
strany	 Nadace	 LR	 rozhodli	 zaokrouhlit	 na	
krásných	 50.000 kč,	 které	 jsme	 s	 dobrým	
pocitem	předali	Míšovi	na	rehabilitace.	

A	 závěrem,	 část	 ze	 vzkazu	 od	 ředitelky	
Nadace	LR,	Lenky	Šmidberské:

Můj milý týme 812!
Probírám zpětně videa, vaše fotky a komentáře. 
Covid mě nějak zastavil, takže když povolí teplota, 
mám si nad tím v posteli čas mudrovat…:)
Před chvílí jsem si přečetla Héřovo poděkování 
týmům (Heřman Wolf – zakladatel Maratonu). 
A už 3. rokem si říkám, jakou úžasnou “lavinu” 
tenhle chlap rozpoutal… a jak skvělá myšlenka 
vedla ke zrodu Handy cyklo maratonu. Héřa, přes 
svoji osobní zkušenost proměny zdravého kluka  
v hendikepovaného, vymyslel velmi silný  
a smysluplný projekt. Myslím, že má v určitých 
momentech možná větší význam pro nás zdravé 
než pro hendikepované.
Jen třeba taková věc, že se na startu, v kempech, 
všude, nikdo nepozastavujeme nad všemi, se 
kterými se potkáváme a chybí jim různé části 
těla, ale jsou neuvěřitelně naspídovaní! A hlavně 

neskutečně pozitivní! Myslím, že tahle nevinná 
setkání mají velkou hloubku předně pro nás 
zdravé… Mockrát žehráme na nesmysly a tahle 
surová realita je velká škola předně pro nás.

Letos jste odolávali přívalům vody a zvládli jste 
to dokonce s humorem! (Sašo, super rukavice!), 
oblékat se mokří do mokrých dresů – nevyspalí, 
utahaní, a ještě se u toho hecovat a vtipkovat… 
toho si cením moc a už 3. rokem držíte parádní věc 
– držíte do poslední chvíle strašně fajn atmosféru, 
bez dohadů, bez zbytečných neshod. Což 
vzhledem ke společnému pobytu v autě, stanu, 
dešti, nevyspání a výšlapům typu “zasr…Andrlák” 
:) fakt není jednoduché zadání… a předně to není 
vůbec samozřejmé a u všech týmů běžné.

Takže si vás, parto, moc cením…každého 
jednotlivě. Navíc bylo znát, že mezi vás úžasně 
zapadl náš nový patron Míša. Ač je to nebojsa, který 
umí podat neuvěřitelné výkony (první časovka 
byla neskutečná) a sportuje na mnoha polích, bylo 
znát, že je s vámi spokojený a baví ho to!

Moji milí: Koudy, Martine, Sašo, Johny, Pepo,  
Vadime, Terezko, Marku, Míšo, Luďku, Aleši, Michale,  
Martine O., Ivo a Romčo, Luci, Aničko, Sašetko  
a Simčo! Díky za všechnu vaši vydanou energii, 
která je už 3. rokem smysluplně vynaložená.

Přeji všem krásný zbytek léta, sportu zdar a ať žije 
HANDY CYKLO MARATON 2023!
LŠ
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SRPEN 
měsíc	srpen	jsme	prožili	ještě	s	doznívající	
únavou,	ale	již	v	plném	nasazení	při	přípravě	
hodnocení	a	výrobě	dokumentu	z	Cesty	za	
snem.	

Co	 se	 týče	 finančních	 příspěvků	 v	 měsíci	
srpnu,	 byla	 na	 prvním	místě	 naše	 nezdolná	
cyklistka	 Terezka.	 Už	 ji	 znáte	 z	 vyprávění	 
o	Metrostav	Handy	Cyklo	maratonu,	kterého	
se	 na	 lehokole	 účastnila.	 Ale	 co	 všechno	
tomu	předcházelo,	to	už	je	jiný	příběh.	

Terezka	je	naší	klientkou	od	roku	2017,	i	když	
za	ty	roky	je	spíš	jako	člen	rodiny.	A	její	příběh	
je	až	neuvěřitelný.	Do	svých	jedenácti	let	byla	
normální	 zdravá	 holka,	 co	 ráda	 běhala	 po	
hřišti	a	hrála	si	s	kamarády.	Jenže	když	jí	lékaři	
diagnostikovali	nádor	na	mozku,	celý	život	se	

jí	 otočil	 vzhůru	 nohama.	 Musela	 podstoupit	
nesmírně	 náročnou	 léčbu,	 která	 trvala	 dva	
roky	a	během	níž	bojovala	o	život.	Přestože	
léčba	měla	i	vedlejší	účinky,	Terezka	se	nikdy	
nevzdala	a	den	za	dnem	se	pomalu	zlepšovala.	 
Pak	 střih,	 přišel	 rok	 2018,	 kdy	 už	 jsme	měli	
tu	 čest	 i	 po	 pouhém	 roce	 poznat	 Terezky	

odhodlanost,	 její	 touhu	 zařadit	 se	 zpět	
mezi	 své	 vrstevníky,	 dohnat	 učení	 ve	 škole,	 
a	především	se	znovu	věnovat	sportu.	Proto	
jsme	jí	pomohli	splnit	její	obrovský	sen	–	jako	
překvapení,	ve	spolupráci	s	jejími	rodiči,	jsme	
jí	zakoupili	na	míru	dělané	lehokole	a	předali	
ho	v	rámci	oslavy	Dne	dětí	v	Dětském	domově	 
v	 Pardubicích.	 To	 lehokolo	 způsobilo	 velký	
zlom	 v	 jejím	 životě,	 po	 8	 letech	 si	 mohla	
znovu	 sama	 sednout	 do	 sedla	 a	 jak	 sama	
říká:	 ´cítit	 vítr	 ve	 vlasech´.	 A	 přes	 něj	 se	 pak	
dostala	k	dalším	sportům,	a	 i	 když	doposud	
bojuje	 s	 následky	 nemoci	 jako	 jsou	 bolesti,	
nevzdává	 se.	 A	 za	 to	 jí	 patří	 nás	 obrovský	
obdiv	a	respekt.	

A	 od	 roku	 2020	 je	 součástí	 Cyklo	 Teamu	 
Nadace	LR	a	každoročně	se	účastní	2.222	km	 
štafetového	 závodu	 přes	 celou	 republiku,	 
a	 dokazuje	 nám	 tak,	 že	 nic	 není	 nemožné.	 
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A	 i	 uprostřed	 léta	 přichází	 nové	 žádosti	 
o	finanční	pomoc.	Nejdříve	od	rodičů	Janičky, 
která	po	nemoci	prodělané	v	dětství	zůstala	
upoutaná	 na	 lůžko.	 Je	 tak	 odkázaná	 na	
neustálou	péči	svých	rodičů.	Ti	nás	letos	poprvé	
oslovili	 s	 žádostí	 o	 pomoc	 při	 koupi	 dvou	
zdravotnických	zařízení,	která	by	jim	usnadnila	 
péči	o	dceru.	Žádosti	 jsme	vyhověli	a	rodiče	
tak	 mohli	 pořídit	 potřebný	 monitor	 dechu,	
který	nepřetržitě	hlídá	Janičky	životní	funkce,	
a	 infuzní	 pumpu	 pro	 snadnější	 dávkování	
léků.	Věříme,	že	oba	přístroje	přinesou	rodině	
úlevu.		

Následovala	 žádost	 od	 Pavla,	 který	 je	
nevidomý.	V	dětství	si	ho	vzalo	pod	svá	křídla	
Středisko	 rané	 péče	 pro	 zrakově	 postižené	 
v	Praze.		

Svého	 prvního	 vodicího	 pejska	 dostal	 již	
ve	 14	 letech,	 ještě	 v	 době,	 kdy	 docházel	 na	
základní	školu.	Ten	mu	byl	obrovskou	oporou 
a	 pomocníkem	 především	 v	 samostatnosti	
při	cestování.	

Po	 ukončení	 základní	 školy	 nastoupil	 Pavel	
ke	studiu	na	Konzervatoři	Jana	Deyla	v	Praze,	
kde	bydlel	na	 internátě	a	vodicí	pes	mu	byl	
velkým	přítelem	a	pomocníkem	při	cestování	
po	městě.	Během	studia	a	po	jeho	ukončení	
se	 Pavel	 byl	 schopen	 díky	 pomoci	 vodícího	
psa	 orientovat	 nejen	 po	 rodném	městě,	 ale	
také	po	Pardubicích	i	Praze	bez	další	pomoci	
asistenční	 služby.	 V	 současné	 době	 má	 již	
třetího	vodicího	psa	–	Bruna.

V	rodném	městě	je	Pavel	samostatný	hlavně	
díky	 pomoci	 pejska,	 díky	 kterému	 si	 může	
sám	dojít	 do	 obchodu,	 nebo	 na	 poštu	 či	 do	
knihovny.	Obzvlášť	oblíbená	trasa	pro	Pavla	
i	jeho	pejska	je	ta	do	prodejny	chovatelských	
potřeb	pro	pamlsky.		

Nyní	Pavel	dojíždí	autobusem	do	Pardubic	do	
školy	Svítání,	kde	navštěvuje	hudební	soubor	
Mlima	 Jua.	 K	 hudbě	 má	 velmi	 blízko	 již	 od	
dětství,	 kdy	 začal	 hrát	 na	 klavír.	 Postupem	
času	 se	 dostal	 ještě	 dál,	 až	 k	 varhanám,	 
a	 nyní	 pravidelně	 několikrát	 týdně	 dojíždí	
do	 Vysokého	 Mýta,	 kde	 působí	 právě	 jako	
varhaník.	
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ZÁŘÍ 
Naše	září	se	neslo	ve	znamení	sportu	–	ať	
už	 šlo	 o	 tradiční	 nadační	 akci,	 kterou	 je	
NADAČNÍ	 DEN	 PRO	 RANOU	 PÉČI,	 nebo	 
o	 sportovní	 úspěchy	 některých	 našich	
klientů,	rozhodně	to	byl	velmi	aktivní	měsíc.

Tak	 například	 Míšu,	 patrona	 letošního	
Metrostav	 Handy	 Cyklo	 Maratonu,	 čekalo	
hned	 několik	 soutěží,	 na	 kterých	 bodoval.	
Nejprve	 se	 zúčastnil	 závodů	 Podzimní	 para	
atletiky	spastiků	v	Bílině,	kde	obsadil	1.místo	 
v	 kategorii	 hodu	 kuželkou.	 Za	 zmínku	
rozhodně	patří	i	skutečnost,	že	v	celém	závodě	
byl	 právě	 Míša	 nejmladším	 závodníkem,	 
a	přesto	dokázal	vybojovat	zlato!
A	v	krátkém	časovém	sledu	pak	následovala	
účast	 na	 závodech	 Pardubice	 Bez	 Bariér	
Open	2022,	setkání	Subterra	Open	Weekend	
pořádaného	Cestou	za	snem,	a	navíc	si	zažil	
premiéru	v	lize	para	hokeje.		
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péče	v	Pardubicích.	Již	při	prvním	ročníku	se	
sešlo	na	padesát	rodin	s	dětmi.	
A	 v	 roce	 2022	 jsme	 pořádali	 již	 třetí	 ročník	
této	charitativní	akce,	opět	v	námi	oblíbeném	
parku	Na	 Špici.	 Tento	 letošní	 ročník	 přilákal	
více	 než	 130	 běžců,	 kteří	 znovu	 vyběhli	 na	
čtyři	 měřené	 tratě:	 Diamantovou	 desítku,	
Zlatou	pětku,	Stříbrnou	dvojku	a	závod	štafet,	
kterého	se	zúčastnilo	celkem	16	týmů.	
Všichni	 běžci	 svou	 účastí	 v	 závodě	 
a	úhradou	startovného	přispívali	na	nadační	
transparentní	 účet,	 který	 byl	 otevřen	 ve	
prospěch	 SRP.	 Transparentní	 účet	 jsme	
otevřeli	 s	 vkladem	 Nadace	 30.000	 Kč	 a	 za	
každou	 přihlášenou	 štafetu	 jsme	 následně	
přidali	dalších	 1.000	Kč.	Díky	všem	dárcům	
jsme	 nakonec	 mohli	 Středisku	 rané	 péče	
předat	krásných	76.600	Kč.		

SPORTuJ A POMÁHEJ  
S NADACÍ LR
Neděle	 11.	 září	 patřila	Dnu	 pro	 ranou	 péči,	
akci,	 která	 je	 součástí	 projektu	 Sportuj	
a	 pomáhej	 s	 Nadací	 LR.	 Při	 příležitosti	
sportovního	dne	se	sejdeme	s	přáteli,	kolegy	

či	 podporovateli,	 abychom	 si	 společně	
zasportovali	 a	 podpořili	 tak	 Středisko	 rané	
péče,	 pardubickou	 organizaci	 starající	 se	 
o	rodiny	s	hendikepovanými	dětmi.	
Historie	této	akce	sahá	do	roku	2019,	kdy	jsme	
poprvé	v	parku	Na	Špici	uspořádali	sportovně	
charitativní	 akci	 v	 prospěch	 Střediska	 rané	

49



5150

Nadační	den	není	zábavou	jen	pro	sportovce	
–	 běžce.	 	 Nezapomněli	 jsme	 ani	 na	 děti,	 
a	připravili	 jsme	pro	ně	doprovodné	aktivity	
jako	 skákací	 hrad,	 malování	 na	 obličej,	
tvarování	 balónků,	 atletické	 disciplíny	 
s	Atletikou	bez	bariér	a	ukázku	herních	aktivit	
s	americkými	fotbalisty	Stallions.

Důležitou	 částí	 programu	 je	 okruh	 nazvaný	
´Bronzová	pohoda´,	která	je	určena	pro	všechny	
bez	 rozdílu	 věku	 či	 kondice.	 Letos	byla	o	 to	
slavnostnější,	že	ji	odstartoval	paralympijský	
vítěz	v	Boccie	a	dlouholetý	klient	naší	Nadace,	
Adam Peška.	 Na	 700	 metrů	 dlouhý	 okruh	
vyrazily	 celé	 rodiny	 s	dětmi	 v	 kočárku	nebo	
na	 odrážedlech,	 hendikepovaní	 na	 vozících	
nebo	 návštěvníci	 se	 svými	 čtyřnohými	
mazlíčky.	 Nikdo	 ze	 zúčastněných	 neodešel	
s	 prázdnou,	 všichni	 běžci	 získali	 ihned	 po	
dokončení	svého	závodu	památeční	medaili,	
děti	perníkový	medailonek	a	každá	rodina	na	
památku	dřevěný	žetonek.

Šímu	 jsme	 potkali	 při	 Dnu	 pro	 ranou	 péči	
v	předešlém	 roce.	Společně	s	maminkou	se	
ve	 vypůjčeném	 vozíku	 Benecykl	 zúčastnil	
dvoukilometrového	 okruhu,	 a	 dokonce	 si	
společně	vyběhli	krásné	třetí	místo.	A	protože	
se	 jim	oběma	vozík	moc	zalíbil,	oslovila	nás	
maminka	s	prosbou	o	příspěvek,	aby	si	jeden	
takový	 mohli	 pořídit	 domů.	 Rádi	 jsme	 jim	
vyhověli	a	finančně	na	vozík	přispěli.
Vozík	pro	Šimonka	představuje	místo	bezpečí,	
klidu	 a	 odpočinku,	 protože	 jako	 autista	 má	
problém	s	místy,	kde	je	větší	koncentrace	lidí	
a	hluku.	Šíma	bojuje	se	zdravotními	problémy	
od	malička,	kdy	musel	podstoupit	celou	řadu	
operací.	Musí	pravidelně	cvičit	a	rehabilitovat,	
také	 ho	 moc	 baví	 hipoterapie	 či	 jízda	 na	
speciálním	 kole.	 S	 maminkou	 pravidelně	
jezdí	na	rehabilitace	do	lázní,	a	to	až	5x	ročně.	

Rodiče	Terezky	se	o	Nadaci	LR	dověděli	díky	
akci	Sportuj	a	pomáhej	s	Nadací	LR	a	požádali	
nás	 o	 pomoc.	 Ještě	 před	 jejím	 narozením	 jí	
lékaři	diagnostikovali	vyčnělý	poloobratel	na	
páteři,	což	ihned	po	porodu	vedlo	k	celé	řadě	
vyšetření.	 Diagnóza	 zněla	 deformita	 páteře	 

a	poškození	míchy.	Tyto	zdravotní	komplikace	
vedly	 k	 první	 urgentní	 operaci.	 Od	 té	 doby	
Terezka	a	její	rodina	prochází	sérií	vyšetření,	
operací,	 rehabilitací,	 domácích	 cvičení,	 
a	hlavně	sžívání	se	s	nastalou	situací.	Terezka	
je	pod	stálým	dohledem	lékařů.

Když	 byla	 Terezka	 ještě	 batole,	 pradědeček	
jí	 sestavil	 šlapací	 stroj,	 na	 kterém	 se	 učila	
mít	 nožičky	 v	 pohybu.	 A	 protože	 potřebuje	
nožičky	 neustále	 posilovat,	 přispěli	 jsme	 jí	
na	motomed,	 rehabilitační	pomůcku,	která	 ji	
posune	zase	trošku	blíž	k	jejímu	cíli.	
Terezka	vyžaduje	nepřetržitou	péči,	maminka	
ji	tak	neustále	hlídá,	aby	nenastydla,	aby	měla	
dostatečný	 příjem	 tekutin	 a	 co	 nejčastěji	
cvičila.	 Malá	 Terezka	 je	 cílevědomá	 a	 sama	
se	 snaží	pohybovat	 se	po	domě,	 a	dokonce	
i	přes	překážky.	Obrovskou	oporu	a	motivaci	
má	ve	své	starší	sestřičce,	která	jí	neúnavně	
pomáhá	a	podporuje.	
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Naši	pravidelnou	podporu	dostává	pardubický	
klub	 basketbalistů	 na	 vozíku.	 Wheelchair	
Basketball	Studánka	spojuje	hendikepované	 
i	 zdravé	 sportovce,	 a	 je	 nejaktivnějším	
českým	 klubem.	 Jejich	 hlavním	 posláním	 je	
vytvoření	podmínek	pro	využití	volného	času	
lidí	 s	 tělesným	 postižením,	 jejich	 zapojení	
do	 sportovních	 aktivit,	 ale	 také	 do	 běžného	
života.	

Kromě	pravidelných	tréninků	se	také	účastní	
turnajů	doma	i	v	zahraničí,	a	sami	každoročně	
pořádají	 mezinárodní	 turnaj	 Pardubický	
pohár,	na	který	se	sjíždějí	vozíčkáři	ze	všech	
koutů	 České	 republiky,	 Polska,	 Rakouska	
či	 Maďarska.	 Pardubickým	 basketbalistům	
vozíčkářům	 přispíváme	 na	 náhradní	 díly	 
a	údržbu	jejich	sportovních	vozíků.	

ŘÍJEN 
NADAčNí CENA MLADÝCH  
HERECkÝCH TALENTŮ
Na	začátku	října	jsme	se	vrátili	do	hlediště	
Východočeského	 divadla	 v	 Pardubicích.	
Příležitostí	 bylo	 představení	 divadelního	
zpracování	Kytice,	kterou	nastudovali	starší	
členové	LAIKu.	mladé	divadelní	studio	LAIK	
zahájilo	činnost	v	 roce	2013	 jako	podpora	
vztahu	ke	kultuře	u	dětí.	Soubor	je	určený	
pro	děti	a	mládež	od	7	do	17	let.

My	 LAIK	 podporujeme	 pravidelně	 již	
od	 roku	 2018,	 cenou	 pro	 nejaktivnější	 
a	 nejtalentovanější	 členy	 a	 poukazem	 na	
zaplacení	kurzovného	na	příští	sezonu.	

V	roce	2022	si	nadějní	mladí	herci	nastudovali	
divadelní	 zpracování	 Kytice,	 během	 jejíž	
derniéry	jsme	znovu	ocenili	divadelní	naděje.	
Po	 uchvacujícím	 představení	 jsme	 předali	

celkem	 10	 cen	 mladým	 umělcům.	 Všichni	
obdrželi	sošku	anděla	a	také	poukaz	na	roční	
členský	poplatek	v	celkové	hodnotě	35.000	Kč.	

Říjen	 celkově	 patřil	 stálým	 klientům	 
a	spolupracujícím	organizacím.	Jsou	sice	svou	
náplní	 činnosti	 zcela	 odlišné,	 ale	 poukazují	
tak	na	široký	záběr	naší	nadační	pomoci.	Jde	
o	 klub	 hráčů	 amerického	 fotbalu	 Pardubice	
Stallions	a	Nadaci	Pohyb	bez	pomoci.	

Stallions Pardubice	 jsou	 nejen	 naši	 klienti,	
které	 podporujeme	 od	 roku	 2019,	 ale	 také	
přátelé	 a	 dobrovolníci	 na	 mnoha	 našich	
nadačních	 akcích.	 Pardubický	 klub	 hráčů	
amerického	fotbalu	má	téměř	20letou	tradici	
soutěží	 v	 nejvyšší	 lize	 amerického	 fotbalu	
v	České	republice.	I	letos	jsme	klubu	přispěli	
na	 pronájem	 hřišť	 pro	 tréninky	 a	 domácí	
zápasy.	

Naše	 pomoc	 v	 roce	 2022	 patřila	 také	 
Nadaci Pohyb bez pomoci.	Ta	byla	založena	 
v	 roce	 2008	 Doc.	 PaedDr.	 Pavlem	 Kolářem	
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s	cílem	pomáhat	pohybově	indisponovaným	
lidem.	 Svou	 činnost	 soustředí	 především	 
na	 pooperační	 rehabilitaci	 pacientů	 a	
zlepšování	 kvality	 jejich	 života.	 Získané	
prostředky	 nadace	 vynakládá	 na	 pořízení	
medicínských	 přístrojů,	 pořádání	 vědeckých	
kongresů	 či	 na	 podporu	 a	 zavádění	 nových	
diagnostických	 metod.	 To	 vše	 dělá	 pro	 lidi,	
kteří	 trpí	 obtížemi	 pohybového	 aparátu,	
například	po	těžkém	úrazu,	prodělání	složité	
operace	nebo	při	problémech	neurologického	
rázu.	

Nadaci	 Pohyb	 bez	 pomoci	 jsme	 v	 letošním	
roce	opět	podpořili	částkou	40.000	Kč,	která	
je	směřována	k	činnosti	a	poslání	nadace.	

LISTOPAD 
ZÁkLADNí ŠkOLA  
A PRAkTICkÁ ŠkOLA SVíTÁNí
Listopad	 je	 asi	 pro	 všechny	 náročným	
měsícem.	Předvánoční	přípravy	zintenzivňují	 
a	zdá	se,	že	času	nazbyt	rozhodně	není.	Nám	
se	v	tomto	měsíci	sešly	dvě	krásné	akce	–	
slavnostní	 otevření	 nové	budovy	Základní	
školy	 a	 Praktické	 školy	 Svítání,	 a	 také	
opakující	 se	 spolupráce	 s	 pardubickými	
Stallions	pro	podporu	Honzíka.		

Jak	 už	 jsme	 zmínili,	 rok	 2022	 byl	 pro	
pardubickou	 Základní školu a Praktickou 
školu Svítání rokem	vskutku	přelomovým	–	
nejenže	oslavili	30	let	své	činnosti,	ale	navíc	
otevřeli	novou	budovu	přímo	v	centru	města.	
Slavnostní	 otevření,	 které	 proběhlo	 v	 pátek	 
25.	 listopadu	 také	 doprovázela	 výstava	
fotografií	 z	 průběhu	 realizace	 stavby,	 
a	v	odpoledních	hodinách	i	den	otevřených	

dveří	a	adventní	jarmark	pro	veřejnost.	
Podle	 slov	 dlouholeté	 ředitelky	 školy,	 paní	
Miluše	Horské,	jde	o	„Bezpečný	přístav“,	který	
má	vytvořit	zázemí	pro	děti	s	lehčím	i	těžším	
hendikepem.	Má	být	místem,	kde	se	všichni	
budou	cítit	dobře	a	kam	se	budou	rádi	vracet.	
Se	školou	Svítání	spolupracujeme	již	několik	
let,	 a	 i	 proto	 jsme	 pozvání	 na	 slavnostní	
otevření	s	radostí	přijali.	Za	Nadaci	LR	jsme	při	
té	příležitosti	předali	šek	na	50.000Kč,	které	
budou	 použity	 na	 nákup	 keramické	 pece,	
která	 je	 skvělou	 terapeutickou	 pomůckou,	 
a	děti	ze	Svítání	si	takovou	aktivitu	moc	užívají	
a	umí	vytvořit	překrásné	výrobky.	
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Mezi	další	dlouholeté	klienty	patří	také	malá	
slečna	 Eliška.	 Její	 příběh	 byl	 až	 donedávna	
plný	 otázek.	Narodila	 se	 totiž	 jako	 naprosto	
zdravá	 holčička	 a	 až	 do	 dvou	 měsíců	 jí	
nic	 nechybělo.	 Pak	 ale	 zničehonic	 přišly	
epileptické	 záchvaty,	 na	 které	 se	 postupně	
nabalovaly	další	komplikace.	Série	vyšetření,	
a	 především	 rodičů	 neutuchající	 zájem	 
a	 snažení,	 nakonec	 poukázaly	 na	 velmi	
vzácné	 onemocnění	 známé	 pod	 názvem	
CDKL5,	 atypickou	 formu	 Rettova	 syndromu.	
V	době,	kdy	lékaři	zjistili,	co	způsobuje	Eliščino	
onemocnění,	byly	v	České	republice	asi	pouze	

čtyři	další	děti	se	stejnou	diagnózou.	I	z	tohoto	
důvodu	rodiče	založili	spolek	CDKL5,	aby	šířili	
osvětu	a	mohli	pomoct	nebo	poradit	dalším	
rodinám,	které	bojují	se	stejnou	nemocí.	

Poprvé	jsme	se	s	Eliškou	potkali	v	roce	2018,	
kdy	 jsme	 jí	 přispěli	 na	 rehabilitační	 pobyt.	
Je	 totiž	 odkázána	 na	 24hodinovou	 péči,	 ale	
i	 přes	 nepříznivé	 prognózy	 lékařů	 se	 Eliška	
v	mezích	možností	zlepšuje.	To	ale	vyžaduje	
každodenní	 intenzivní	 rehabilitační	 cvičení.	 
A	 se	 stejným	 účelem	 jsme	 jí	 přispěli	 
i	 letos,	s	rodiči	mají	oblíbené	rehabilitace	na	
Slovensku,	se	kterými	mají	výborné	zkušenosti.	

Novým	 členem	 nadační	 rodiny	 se	 stal	 
Jáchym.	 Jáchym	 je	 patnáctiletý	 kluk,	 který	
žije	se	svojí	maminkou	a	dvěma	sourozenci	
v	 bytě	 v	Chrudimi.	 Až	do	porodu	byl	 zdravé	
miminko,	 jenže	 kvůli	 nastalým	 komplikacím	
musel	 být	 proveden	 neplánovaný	 císařský	
řez.	Ještě	v	porodnici	byla	Jáchymovi	zjištěna	
srdeční	vada,	která	v	průběhu	života	nakonec	
ustoupila.	 Už	 od	 narození	 se	 ale	 Jáchym	
vyvíjel	jinak	než	ostatní	děti	jeho	věku	a	už	ve	
třech	měsících	s	ním	maminka	začala	cvičit	
Vojtovu	metodu.

Jáchymovou	velkou	vášní	jsou	už	od	malička	
pračky,	 je	 jimi	 doslova	 fascinován.	 Nejradši	
má,	když	je	ta	domácí	stále	v	chodu,	a	pračky	
vyhledává	 i	 na	 návštěvách.	 Výprava	 do	
elektroobchodu	 nebo	 do	 veřejné	 prádelny	
jsou	pro	Jáchyma	vždy	obrovským	zážitkem.
Jáchym	se	nevzdává	a	s	nepřízní	osudu	bojuje	
a	nyní	zvládá	ujít	 i	krátké	přechody,	na	delší	
trasy	 s	 maminkou	 využívají	 invalidní	 vozík.	
Protože	je	ale	Jáchym	spíš	už	mladým	mužem	

než	dítětem,	oblíbené	procházky	a	výlety	se	
pro	maminku	stávají	 čím	dál	 tím	náročnější.	
Rozhodli	 jsme	 se	 proto	 Jáchyma	 podpořit	
a	 přispět	 na	 přídavný	 pohon	 k	 invalidnímu	
vozíku,	 který	 jemu	 a	 jeho	 mamince	 uleví	 a	
pomůže	 k	 lepšímu	 a	 snadnějšímu	 zvládání	
pohybu	mimo	domácnost.

SPOJILI JSME SíLy 
A	 koncem	 měsíce	 jsme	 měli	 plánovaný	
již	 druhý	 ročník	 projektu,	 na	 kterém	
spolupracujeme	 se	 společností	 Agrostav	
a	 klubem	 amerického	 fotbalu	 Pardubice	
Stallions.	 Ti	 se	 rozhodli	 zopakovat	
úspěšnou	 charitativní	 akci	 z	 loňského	 roku,	 
a	 ambiciózním	 projektem	 Spojili	 jsme	 síly	
tak	 podpořit	 13letého	Honzíka,	 kterému	 byl	
v	létě	2022	diagnostikován	Ewingův	sarkom,	
závažný	 typ	 nádorového	 onemocnění.	 
A	my	jsme	byli	i	pro	tento	ročník	přizváni	ke	
spolupráci	jako	Honzíkův	patron.		
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V	 loňském	 roce	 jsme	 takto	 podpořili	malou	
Zuzanku,	která	trpěla	akutní	lymfoblastickou	
leukémií.	Prošla	si	dlouhou	a	náročnou	léčbou	
a	snad	symbolicky	v	předvečer	druhého	kola	
výpravy	jsme	ji	i	s	maminkou	mohli	uvítat	na	
návštěvě	u	nás	v	nadaci.		Zuzance	už	je	5let,	
má	spoustu	energie	a	úsměvů	na	rozdávání.	
Prvotní	stud	 ihned	vyprchal	a	Zuzanka	si	už	
brzy	 pochutnávala	 na	 nabízené	 sušence.	
Schůzka	dospělých	ji	ale	brzy	přestala	bavit,	
a	 tak	 se	 s	 dovolením	 vydala	 na	 průzkum	
kanceláře.	 Se	 všemi	 se	 pozdravila,	 a	 když	 jí	
byly	 nabídnuty	 omalovánky,	 neváhala	 ani	
vteřinu.	 Vybrala	 si	 oblíbenou	princeznu	Elsu	 
z	 Ledového	 království	 a	 z	 omalovánek	
sestavila	 celý	 příběh.	 Co	 ji	 ale	 asi	 nejvíce	
potěšilo,	 byla	 duhová	 pastelka,	 kterou	
si	 zamilovala	 tak	 moc,	 že	 s	 ní	 nakonec	 
s	naším	svolením	i	odešla.	Maminka	nám	pak	
dokonce	psala,	 že	Zuzanka	měla	 z	 pastelky	
takovou	radost,	že	s	ní	nakonec	i	usnula.	V	tu	
chvíli	jsme	doufali,	že	stejný	konec	bude	mít	 

i	Honzíkův	příběh,	že	se	s	ním	za	rok	sejdeme	
a	budeme	moct	slavit	jeho	uzdravení.	

A	hned	druhý	den	po	Zuzančině	návštěvě	už	
jsme	stáli	na	pardubickém	nádraží,	abychom	
vyprovodili	 15	 statečných,	 které	 čekala	 non-
stop	 cesta	 přes	 sedm	 beskydských	 vrcholů.	
Jen	 pro	 zajímavost,	 trasa	 kopíruje	 známý	
závod	 Beskydská	 sedmička,	 tedy	 extrémní	
přechod	 7	 beskydských	 vrcholů.	 Skupinku	
čekalo	převýšení	5302	metrů,	které	je	shodné	
s	 převýšením,	 jež	 překonávají	 horolezci	 při	
výstupu	 na	 druhou	 nejvyšší	 horu	 světa,	 K2.	
Nejde	 tedy	o	nic	 jednoduchého.	A	aby	 toho	
nebylo	 málo,	 kluci	 ze	 Stallions	 si	 nastavili	
ještě	vlastní	časový	cíl	–	zvládnout	náročnou	
trasu	do	30	hodin.	
Cílem	celé	akce,	mimo	sportovní	výzvy	borců	
ze	Stallions,	je	především	Honzíkova	podpora,	
a	to	nejen	ta	finanční,	kdy	heslem	´Stovku za 
stovku – pošlete sto korun a my zdoláme 
100 km´ hráči	 oslovili	 širokou	 veřejnost	
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k	zapojení	se	do	sbírky.	Během	náročné	cesty	
kluci	 ze	 Stallions	 Honzíkovi	 natáčeli	 videa	 
a	pozdravy.	A	jak	sami	říkají,	největší	motivací	
a	 ´nakopnutím´	 pro	 ně	 bylo,	 když	 jim	 jedno	
video	 s	 pozdravem	 na	 oplátku	 zaslal	 i	 on.	
Během	 33hodinové	 cesty	 se	 tak	 vzájemně	
podporovali.	

Pro	 podporu	 toho	 finančního	 záměru	
jsme	 znovu	 otevřeli	 transparentní	 účet,	
na	 který	 jsme	 ihned	 přispěli	 částkou	
30.000	 Kč.	 Transparentní	 účet	 byl	
otevřen	 až	 do	 konce	 roku	 a	 za	 pouhých	
6	 týdnů	se	pro	Honzíka	vybralo	úžasných	 
291.921	korun.	

PROSINEC 
NADAčNí DAROVÁNí kRVE 
Čas	 adventu,	 možná	 nejrušnější	 měsíc	
v	 roce,	 zároveň	 ale	 i	 ten	 nejkrásnější.	 
A	takový	byl	i	ten	náš.	Čekalo	nás	hned	několik	
nadačních	akcí,	ale	i	přes	časovou	náročnost	
jsme	 si	 vánočně	 laděné	 dny	 zvládli	 užít.	 
A	možná	k	 té	sváteční	atmosféře	přispělo	 
i	ochutnávání	domácího	cukroví	a	vánočně	
vyzdobená	kancelář.	

Hned	 na	 první	 prosincový	 den	 jsme	 si	
naplánovali	dvě	nadační	akce.	Obě	oblíbené	
stálice,	kterým	se	věnujeme	již	několik	let.	

Ráno	 jsme	 se	 v	 hojném	 počtu	 sešli	 na	
transfúzní	 stanici	 v	 Pardubické	 nemocnici,	 
abychom	 letos	 už	 podruhé	 darovali	 krev.	 
Letošní	 adventní	 darování	 mělo	 krásnou	
účast	–	přišlo	19	dobrovolníků,	mezi	nimi	také	 
4	prvodárci.	V	hojném	počtu	dorazili	zástupci	

společnosti	 CEE	 Logistics	 a	 nechyběli	 ani	
zaměstnanci	 Základní	 školy	 a	 Praktické	
školy	 Svítání,	 se	 kterou	 dlouhodobě	
spolupracujeme.	 Celkově	 se	 tak	 vybralo	
téměř	9 litrů krve! 
A	 ani	 letos,	 jako	 poděkování	 a	 na	 doplnění	
energie	 po	 darování,	 nechyběly	 chutné	
čokolády	 s	 ovocem	 a	 perníková	 srdíčka.	
Prvodárce	 jsme	 navíc	 odměnili	 knihami	 od	
nakladatelství	Kazda.	
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MIkuLÁŠSkÁ V DĚTSkÉM 
DOMOVĚ 
Čtvrteční	 ráno	 jsme	 tak	 celé	 strávili	 na	
transfúzním	 oddělení,	 obklopení	 přáteli,	
abychom	se	odpoledne	přesunuli	do	Dětského	
domova	 v	 Pardubicích,	 kde	 nás	 čekala	
Mikulášská besídka. Tradiční	 akce,	 kterou	
pro	děti	každoročně	chystáme.	Ta	letošní	se	
kromě	Mikuláše	s	Andělem	a	Čertem	neobešla	
bez	kouzelníka,	který	děti	svým	vystoupením	
mikulášsky	 naladil.	 Ze	 svého	 klobouku	 na	
závěr	vytáhl	poukázku	na	10.000	korun,	které	 
Nadace	 LR	 věnovala	 dětem	 k	 užití	 si	
adventního	 času.	 Ty	 si	 tak	mohly	 zajít	 třeba	
na	vánoční	trhy	a	dát	si	trdelník	nebo	horkou	
čokoládu.

Mimo	to	jsme	si	pro	všechny	děti	přichystali	
mikulášské	překvapení	v	podobě	vstupenek	
na	Circus	Varius,	jedinečnou	show	na	ledě.	
Děti	 si	 po	 nadílce	 užily	 večer	 i	 tvarováním	
balonků	 do	 podoby	 zvířátek,	 byly	 úžasně	
namalovány	 na	 tvářích	 a	 vyzkoušely	 
i	kouzelné	brýle	ve	virtuální	realitě.	

A	 do	 třetice	 –	 první	 prosincový	 den	 patřil	
také	členům	klubu	Stallions.	Tři	ze	skupinky	
byli	 pozváni	 do	 Českého	 rozhlasu,	 aby	 
o	 mimořádném	 výkonu	 stokilometrového	
přechodu	 Beskyd	 povyprávěli.	 Rozpovídali	
se	 o	 tom,	 jaké	 to	 je	 ujít	 trasu	 v	 žabkách,	 co	
klukům	 nejvíce	 na	 cestě	 pomohlo	 a	 co	 je	
vlastně	 přimělo	 uspořádat	 již	 druhý	 ročník	
tohoto	 charitativního	 projektu	 ´Spojili	 jsme	
síly´.	

VÁNOčNí CHARITATIVNí 
kONCERT 
A	 pak,	 ještě	 v	 prvním	 prosincovém	 týdnu,	
jsme	se	po	čtyřleté	pauze	dočkali	překrásné	
adventní	akce	–	společného	koncertu	sborů 
Hradišťan s Jiřím Pavlicou a Continuo.  
Naposledy	 jsme	podobnou	 akci	 na	 prknech	
Východočeského	 divadla	 pořádali	 v	 roce	
2018,	a	letos	jsme	měli	příležitost	si	to	znovu	
zopakovat.	

Přípravy	 probíhaly	 od	 samého	 rána,	
bylo	 potřeba	 navozit	 do	 divadla	 věci,	
vánočně	 jej	 vyzdobit,	 připravit	 šatny	 pro	
účinkující.	 Do	 divadla	 se	 navečer	 pomalu	
začali	 scházet	 slavnostně	 naladění	
hosté	 a	 ve	 vzduchu	 byla	 cítit	 přátelská	
atmosféra,	 až	 taková	 vánoční	 pohoda.	 
A	 co	 teprve,	 když	 se	 sálem	 rozezněly	 první	
tóny.	 Propojení	 hudby	 sboru	 Hradišťan,	
podmanivého	 hlasu	 Jiřího	 Pavlici	 
a	 okouzlujícího	 souznění	 sboru	 Continuo	
dávalo	 od	 prvních	 chvil	 tušit,	 že	 půjde	 
o	vskutku	výjimečný	večer.	

Cílem	 tohoto	 charitativního	 koncertu	 bylo	
podpořit	Rodinné integrační centrum	(RIC),	
které	 se	 věnuje	 dětem	 s	 autismem,	 v	 jejich	
záměru	 koupě	 hyperbarické	 komory.	 Paní	
Haně	Janikové,	ředitelce	RICu,	jsme	ten	večer	
předali	šek	na	140.000	Kč,	a	v	pokladničkách	
veřejné	sbírky	konané	během	večera	se	vybralo	
krásných	 34.290	 Kč.	 To	 ale	 není	 všechno	
–	 kouzelná	 atmosféra	 večera	 způsobila,	
že	 další	 donátoři	 přislíbili	 částku	 navýšit	 
o	dalších	60.000	Kč,	a	pověstnou	třešničkou	
na	dortu	byl	dodavatel	hyperbarické	komory,	
který	 RICu	 na	 místě	 garantoval	 předání	
komory	 s	 výraznou	 slevou	 59.000	 Kč.	
Cílové	částky	300.000	Kč	se	tedy	podařilo	
dosáhnout	během	jediného	večera.
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A	tento	výjimečný	večer	nemohl	skončit	jinak	
než	 společným	 zpěvem	 vánočních	 koled,	
který	 svým	 kouzlem	 vygradoval	 Jiří	 Pavlica.	
Domů	 jsme	pak	všichni	odcházeli	adventně	
naladěni	a	skutečně	nadmíru	spokojeni.	

V	prosinci	své	sedmé	narozeniny	oslavila	naše	
nová	klientka	Terezka.	Ta	měla	komplikovaný	
příchod	 na	 svět,	 ač	 se	 do	 té	 doby	 vyvíjela	
bez	 problémů.	 Dlouhý	 porod	 u	 ní	 způsobil	
dětskou	 mozkovou	 obrnu,	 ke	 které	 se	 
v	průběhu	dětství	přidala	ještě	epilepsie.	
Ač	prognózy	lékařů	nebyly	nijak	povzbuzující	
a	předpovídaly,	že	Terezka	zůstane	upoutaná	
na	 lůžko,	 nebo	 v	 lepším	 případě	 vozík,	

rodiče	 se	 nevzdali	 a	 od	 malička	 s	 ní	 cvičí,	
rehabilitují	 a	 zkoušejí,	 co	 Terezku	 baví	 a	 co	
ji	nejvíc	posouvá	kupředu.	Jak	maminka	říká,	
nejprve	 to	byli	 oni,	 kdo	 se	 snažili	 v	 Terezce	
vzbudit	zájem.	A	dnes?	Dnes	je	to	ona,	kdo	si	 
o	cvičení	„říká“,	kdo	se	chce	neustále	zlepšovat.	
Sama	 se	 umí	 pohybovat	 po	 čtyřech,	 a	 ač	 ji	
pořád	 zlobí	 stabilita,	 nevzdává	 se.	 Taky	 se	
učí	komunikovat,	dokonce	čas	od	času	od	ní	
zazní	 i	celé	slůvko.	Maminka	říká,	že	k	tomu	
ji	 nejvíce	 pomohla	 tzv.	 delfinoterapie,	 která	
mimo	jiné	Terezku	moc	bavila.	A	protože	mají	
se	 cvičením	 s	 delfíny	 výborné	 zkušenosti,	
rozhodli	jsme	se	Terezce	v	roce	2022	přispět	
právě	na	tuto	terapii.	

Do	 konce	 roku	 jsme	 se	 také	 stihli	 setkat	 
s	našimi	novými	klienty,	Martinem	a	Vojtíkem.	
Martin	 je	 mladý	 muž,	 kterého	 na	 vozík	
upoutala	 nehoda	 na	 jízdním	 kole.	 Léčení	
bylo	náročné,	ale	Martin	se	nevzdal	a	po	roce	
už	 se	 pomaličku	 začal	 začleňovat	 zpět	 do	
běžného	života.	Ukázal	se	být	neskutečným	
bojovníkem.	Během	osmi	let	na	vozíku	začal	
aktivně	 sportovat,	 od	 ping-pongu	 až	 po	
různé	atletické	disciplíny.	Nejvíce	ale	propadl	
basketbalu,	 díky	 kterému,	 jak	 sám	 říká,	 má	
´nejen	 skvělé	 kamarády,	 ale	 hlavně	 lepší	
stabilitu	těla´.
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V	roce	2017	se	Martin	zapojil	i	do	pracovního	
procesu	 –	 stal	 se	 asistentem	 ergoterapeuta	
v	Pardubické	nemocnici.	Ač	ho	práce	bavila,	
jeho	 dávným	 snem	 bylo	 vaření,	 dokonce	 je	
v	oboru	i	vyučený.	V	únoru	roku	2022	se	mu	
sen	splnil	a	měl	se	stát	kuchařem.	Ale	v	době,	
kdy	měnil	práci,	se	jeho	zdravotní	stav	zhoršil	 
a	 nástup	 do	 vysněného	 zaměstnání	 musel	
ještě	odložit.
Martinovi	jsme	pomohli	příspěvkem	na	koupi	
nového	 invalidního	 vozíku	 s	 přídavným	
elektropohonem,	 který	 mu	 usnadňuje	
každodenní	aktivní	život.	

3	letý	Vojtík	se	také	stal	součástí	naší	nadační	
rodiny,	když	se	na	nás	obrátila	jeho	maminka.	
Vojtíkovi	 byl	 diagnostikován	 autismus,	 
s	maminkou	navštěvují	Středisko	 rané	péče	 
v	Pardubicích,	kde	jim	byl	doporučen	program	

rané	 intervence	pod	záštitou	Centra	 terapie	
autismu	v	Praze.	Cílem	této	 rané	 intervence	
je	posunout	Vojtův	vývoj	a	podpořit	tak	jeho	
adaptaci	v	mateřské	školce,	kam	by	za	účasti	
asistenta	 mohl	 brzy	 docházet.	 A	 protože	
má	 tato	 raná	 intervence	 skvělé	 ohlasy	 
a	výsledky,	rozhodli	jsme	se	Vojtíka	finančně	
podpořit	a	přispět	mu	na	individuální	terapie,	
kde	se	naučí	rozvoji	jednotlivých	dovedností,	
především	pak	těch	herních.	

Niky	k	nám	patří	již	od	roku	2019.	Sedmnáctiletý	
kluk,	 který	 byl	 do	 svých	 9let	 naprosto	
zdravé	 dítě,	 pak	 ale	 přišlo	 onemocnění	
páteře,	kdy	se	mu	část	míchy	neprokrvovala	 
a	 způsobila	 tak	 částečné	 ochrnutí	 nohou.	 
Nesmírně	důležité	 jsou	pro	něj	 rehabilitace,	 
a	tak	cvičí	doma	i	v	rehabilitačních	centrech.	
Je	 sice	 odkázaný	 na	 vozík,	 ale	 díky	 své	 píli	 
a	 vytrvalosti	 v	 posledních	 měsících	 zvládl	 
i	přesun	z	domu	k	autu	jen	o	berlích.	
Největší	úspěch	jeho	rodina	zaznamenala	po	
injekční	 léčbě	 u	 paní	 doktorky	 Augustinové	
v	 Egyptě.	 Niky	 není	 první	 nadační	 klient,	
kterému	jsme	na	tuto	terapii	přispěli,	výborné	
zprávy	 o	 jejích	 účincích	 máme	 i	 od	 jiných.	
S	 našimi	 příspěvky	 v	 průběhu	 let	 mohl	
Niky	 absolvovat	 několik	 dvoutýdenních	
léčebných	pobytů	v	Egyptě,	po	kterých	vždy	
zaznamenali	obrovské	zlepšení,	například	tak	
začíná	cítit	nohy	a	povrch,	na	který	došlapuje.		
V	roce	2022	se	Niky	vydal	na	Slovensko,	aby	
podstoupil	biologickou	léčbu,	která	mu	velice	
pomohla.

V	prosinci	jsme	finančně	přispěli	také	dvěma	
organizacím.	První	byl	Nadační fond Lenky 
a Marcela klausových.	Nadace	se	zaměřuje	
především	 na	 projekty	 zdravotně-sociálního	
a	 humanitárního	 charakteru,	 na	 vzdělávání,	
vědu	 a	 výzkum,	 spolkový	 život	 i	 umělecké	 
a	sportovní	aktivity.	Poslání	nadačního	fondu	
je	nám	velmi	blízké.
Druhou	 organizací	 bylo	 Dětské centrum 
Veská.	 Činnost	 Dětského	 centra	 Veská	 se	
za	 léta	 svého	 působení	 zformovalo	 do	 čtyř	
hlavních	oblastí.	Pracovníci	se	tu	věnují	jednak	
paliativní	péči	u	dětí,	které	vyžadují	náročnou	
ošetřovatelskou	 péči,	 například	 po	 úrazech	
či	 při	 chronických	 onemocněních.	 Mimo	 to	
nabízí	 denní	 odlehčovací	 péči	 pro	 děti	 do	 
12	let	věku,	pro	které	je	připravený	celodenní	
program	 zaměřený	 na	 jejich	 výchovu,	 vývoj	 
a	rozvoj	schopností	a	dovedností.	Také	 je	to	
pro	ně	příležitost,	 jak	se	setkat	s	kolektivem	
dětí	 mimo	 domácí	 prostředí.	 Další	 oblastí	
zájmu	 Dětského	 centra	 je	 tzv.	 sociální	
rehabilitace,	 tedy	 pomoc	 rodinám	 v	 nouzi,	
podpora	 rodičů	 v	 rozvoji	 samostatnosti,	
nezávislosti	 a	 soběstačnosti.	 A	 poslední,	 ale	
neméně	důležitou	oblastí	je	okamžitá	pomoc	
dětem,	 které	 se	 ocitly	 v	 krizi	 a	 v	 ohrožení	 
a	nemohou	z	různých	důvodů	setrvat	ve	své	
rodině.	 Dětskému	 centru	 Veská	 pomáháme	
již	 pět	 let,	 tentokrát	 v	 jejich	 záměru	 pořídit	
speciální	pomůcky	pro	fyzioterapii.

ŠTĚDRONOčNí ZPíVÁNí  
Na	 konci	 měsíce	 jsme	 se	 znovu	 vrátili	 na	
scénu	Východočeského	divadla	v	Pardubicích,	 
a	to	přímo	na	Štědrý	večer.	Již	tradičně	se	herci	

a	 diváci	 VČD	 o	 štědrovečerní	 půlnoci	 sešli,	
aby	si	společně	prodloužili	vánoční	atmosféru	
a	 přispěli	 na	 dobrou	 věc.	 Štědronoční 
zpívání není	 totiž	 jen	 o	 přátelském	 setkání	 
a	 zpěvu	 koled,	 ale	 také	 o	 pomoci	 druhým	 –	
letos	se	sbírka	konala	pro	malou	Štěpánku,	na	
její	rehabilitace	a	další	potřebnou	léčbu.

Štěpánka	 je	 osmiletá	 slečna,	 která	 se	
narodila	 s	 vážnou	 diagnózou	 zvětšené	
mozkové	 komory	 a	 jen	 pár	 dní	 po	 narození	
musela	 podstoupit	 operaci.	 Její	 mozek	
se	 ale	 nemohl	 správně	 vyvíjet,	 a	 to	 si	
za	 následek	 neslo	 řadu	 dalších	 poruch.	
Štěpánka	 je	 ale	 bojovnice	 a	 s	 maminkou	
pravidelně	 cvičí	 a	 protahuje	 svalstvo,	 
a	také	společně	dojíždí	na	neurorehabilitace,	
které	 jí	 ohromně	 pomáhají.	 Jak	 o	 Štěpánce	 
říkají	 rodiče:	 „Je to smíšek a je na ní vidět 
obrovská snaha, ale limituje ji její vlastní tělo.“
My	jsme	přispěli	částkou	30.000Kč	a	celkově	se	
za	pomoci	publika	a	pardubického	Lions	Clubu	
pro	 Štěpánku	 sešlo	 krásných	 118.463 korun!   
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Zpráva o hospodaření za rok 2022
K	poslednímu	rozvážnému	dni	meziročně	posílila	kapitálová	pozice	Nadace	LR	na	částku	konečných	
715	tis.	Kč.	Předmětná	hodnota	vlastních	zdrojů	představuje	nárůst	mezi	obdobími	2021	až	2022	 
o	125	tis	Kč.	

Nadbytek	 nadačního	 kapitálu	 vymezený	 částkou	 215	 tis.	 Kč	 představuje	 kapitálový	 příspěvek	
odpovídající	výsledkům	hospodaření	z	nadační	činnosti	celkem	k	poslednímu	dni	účetního	období	
2022.	Nadace	LR	vykazuje	k	rozvahovému	dni	2022	bilanční	sumu	v	částce	1	250	tis.	Kč.	Významnou	
položkou	v	úrovni	cizích	zdrojů	pasiv	je	předepsaná	rezerva	na	hlavní	činnost	NLR	ve	výši	200	tis.	
Kč	zachycující	budoucí	realizované	projekty	NLR	v	časové	souvislosti	2022.	

Roční	 výsledek	 hospodaření	 za	 období	 2022	 odpovídá	 hodnotě	 125	 tis.	 Kč	 a	 představuje	 rozdíl	
hodnoty výnosů hlavní a výhradně nadační činnosti NLR celkem za sledované období ve výši 
3 334 tis. kč,	a	hodnoty	nákladů	na	celkovou	nadační	činnost	realizovanou	NLR	ve	sledovaném	
období	v	částce	3	209	tis.	Kč.	

Nadbytek	oběžných	aktiv	povahy	krátkodobého	finančního	majetku	ve	výši	750	tis.	Kč	nad	složený	
nadační	 kapitál	 přímo	 souvisí	 s	 vytvořenou	 rezervou	 na	 nadační	 projekty	 časově	 související	
s	rozhodným	obdobím	2022	a	dále	se	zaplánovanými	významnými	projekty	NLR	ve	výhledovém	
roce	2023.

Během	období	roku	2022	Nadace LR vyplatila příspěvky potřebným ve výši 1 973 tis. kč před 
projektovou částí	a	v	členění	dle	Přehledu	nadačních	příspěvků	poskytnutých	Nadací	LR	v	obsahu	
této	Výroční	zprávy.

Strukturu nákladů celkem dle povahy členíme v základních položkách takto:

    (a) Osobní náklady ve výši 156 tis. kč.
    (b) Spotřeba materiálu a služeb 872 tis. kč zahrnující projektovou činnost.

Potvrzujeme	platnost	přístupu	z	minulých	období	ve	věci	celkové	výše	vykázaných	nákladů	osobní	
povahy:	Odměny	z	výkonu	funkce	všech	členů	správní	rady,	kontrolního	orgánu	(revizor	Nadace	LR)	
a	výkonné	funkce	ředitele	NLR	jsou	nadále	vázáni	bezúplatným	výkonem	své	funkce.	

Předložené	výstupy	hospodaření	Nadace	LR	roku	2022	představují	výhradně	nadační	činnost,	ve	
shodě	minulých	období.	Žádná	ekonomická	činnost	nebyla	Nadací	LR	realizována.

a) Přehled majetku a závazků

Krátkodobý	finanční	majetek

Krátkodobý	finanční	majetek	představují	 v	případě	Nadace	LR	pro	 rok	2022	peněžní	prostředky	
v	českých	korunách	uložené	na	běžném	účtu	tuzemské	banky	a	ceniny.

Položka v tis. Kč 1. 1. 2022 31. 12. 2022
běžné účty 591 954
finanční majetek celkem 591 954

Závazky

K	poslednímu	rozvážnému	dni	Nadace	LR	neeviduje	závazky	po	splatnosti	a	současně	neeviduje	
žádné	závazky	mimo	rozvahové	účty.

b) Přehled darů

Celková	výše	finančních	darů	od	právnických	osob	(„PO“)	činila	2	481	tis.	Kč.
Celková	výše	finančních	darů	od	fyzických	osob	(„FO“)	činila	532	tis.	Kč.

Přehled	dárců	a	darů	Nadaci	LR	na	její	činnost	2022	v	hodnotě	nad	deset	tisíc	korun	českých
Jméno	dárce	/	název	společnosti FO	/	PO částka	v	jednotkách	Kč
PANAV,	a.s. PO 300.000
CUTCO	STEEL	s.r.o. PO 300.000
CEE	Logistics	a.s. PO 900.000	
LOG-IN	CZ	s.r.o. PO 400.000
KLIMA	s.r.o. PO 20.000
CEE	Fresh	Food	Logistics	s.r.o. PO 200.000
Transparentní	účet PO 422.372
Manželé	Lenka	a	Roman	Šmidberští FO 70.000
Manželé	Ságnerovi FO 20.000
Manželé	Krogmanovi FO 100.000
Janeba	Karel FO 25.000
Lenka	a	Marcel	Klausovi FO 100.000
Šebková	Simona	a	Martin	Doležel FO 10.000
Ranný	Mojmír FO 10.000
Verner	Jiří FO 30.000
Manželé	Matějkovi FO 10.000

c) Přehled poskytnutých nadačních příspěvků a zhodnocení jejich použití

Účel	 využití	 nadačních	 příspěvků	 poskytnutých	 v	 roce	 2022	 byl	 dodržován	 v	 souladu	 s	 pravidly	
a	 etikou	 Nadace	 LR.	 Byla	 posuzována	 jednoznačnost	 a	 konkrétní	 naplnění	 záměru	 a	 cíle	 vždy	
jednotlivého	projektu.
Celková	výše	poskytnutých	nadačních	příspěvků	činila	výši	2.500	tis.	Kč	za	finanční	a	věcnou	část	celkem	 
a	v	členění	dle	Přehledu	nadačních	příspěvků	poskytnutých	Nadací	LR	v	obsahu	této	Výroční	zprávy.

PODPORA	HENDIKEPOVANÝCH	DĚTÍ

DAROVACÍ	SMLOUVY ČÁSTKA ÚČEL	PODPORY
Zuzanka	M.	 2.000 Zůstatek	na	TÚ	v	lednu	2022.
Jiří	A. 65.000 Příspěvek	na	úhradu	přídavných	 

elektrických	kol	k	invalidnímu	vozíku.	
Denisa	S. 40.000 Podpora	Denisy	–	úhrada	sociálních	služeb	

na	rok	2022.
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Marcelka	Č. 25.000
25.000

Příspěvek	na	úhradu	nákladů	za	účast	asis-
tenta	na	mezinárodních	závodech	v	boccie.	

Eliška	N. 20.000 Příspěvek	na	úhradu	rehabilitačního	pobytu	
na	Slovensku.

Miška,	z.s. 15.000 Příspěvek	na	léčebný	pobyt	v	Jánských	
lázních	v	létě	2022.

Nicolas	N. 20.000 Příspěvek	na	úhradu	biologické	léčby	 
ze	Slovenska.

Michaela	K. 15.000 Příspěvek	na	úhradu	části	léčebného	 
pobytu	obdarované	u	Dr.	Evy	Augustinové,	
Hurghada,	Egypt.

Tereza	V. 15.000 Na	úhradu	neurorehabilitační	léčby	v	AXIS	
International	Rehabilitation	Center,	 
Pieštany.

Daniel	B. 8.000 Úhrada	nákladů	na	program	PlayWisely,	
který	podporuje	komplexní	psychomoto-
rický	vývoj	dítěte.

Eliška	H. 11.000 Pokrytí	nákladů	na	letní	aktivity	
Míša	T.	 30.000

8.889
11.111

Pokrytí	nákladů	spojených	s	léčbou,	 
rehabilitační	pobyty,	kompenzační	 
pomůcky	a	zdravotnický	materiál.

Pavel	L. 20.000 Úhrada	intenzivního	rehabilitačního	 
cvičení	v	centru	Kostka	v	Kutné	Hoře

Jana	N. 20.000 Zakoupení	zdravotnických	přístrojů	 
–	monitor	dechu	a	infuzní	pumpa

Pavel	D. 12.000 Příspěvek	na	koupi	vodicího	psa.
Šimon	D. 15.000 Úhrada	nákladů	na	speciální	vozík	 

do	terénu	Benecykl	Relax.
Terezka	F. 15.000 Příspěvek	na	zakoupení	rehabilitační	 

pomůcky	motomed
Jáchym	T. 15.000 Příspěvek	na	zakoupení	pohonu	 

k	invalidnímu	vozíku.
Honzík	H. 30.000

261.922
Pokrytí	nákladů	spojených	s	léčbou	jako	
jsou	kompenzační	pomůcky,	zdravotnický	
materiál	nebo	nutné	úpravy	v	domácnosti	
související	se	zdravotním	stavem	Honzíka.	

Martin	V. 15.000 Úhrada	části	nákladů	na	invalidní	 
mechanický	vozík	značky	Ultima	 
a	přídavný	elektropohon.

Vojta	F. 20.000 Individuální	terapie,	jejichž	obsahem	je	
nácvik	pracovního	chování	a	rozvoj	 
jednotlivých	dovedností.	

Terezka	K. 15.000 Příspěvek	na	úhradu	delfinoterapie.
Štěpánka	P.	 30.000 Příspěvek	na	financování	rehabilitací	

v	Klimkovicích.	
CELKEm 779.922

PODPORA	TALENTOVANÝCH	DĚTÍ

DAROVACÍ	SMLOUVY ČÁSTKA ÚČEL	PODPORY
Adriana	I. 20.000 Náklady	na	ustájení	koně	ZIEZA	VDV	Z	a	jeho	 

trénování	v	parkuru	v	roce	2022.
Esther	K. 20.000 Úhrada	nákladů	spojených	s	účastí	na	Dance	World	

Cup	2022	ve	Španělsku	v	roce	2022.
Kristián	Š. 18.400 Na	druhý	rok	studia	na	SŠ	veřejno-právní,	 

Třebechovice	p.	o.
CELKEm 58.400

PODPORA	ORGANIZACÍ

DAROVACÍ	SMLOUVY ČÁSTKA ÚČEL	PODPORY
Atletika	Bez	Bariér,	z.s. 30.000 Sportovní	akce	konané	v	roce	2022.
Dětské	centrum	Veská 20.000 Nákup	speciálních	pomůcek	pro	fyzioterapii.
Dětský	domov	Pardubice 25.000

10.000
Příspěvek	na	letní	aktivity.
Příspěvek	na	adventní	čas.

Hvězda	Pardubice,	z.	s. 25.000 Příspěvek	na	akce	konané	v	roce	2022	-	Dětský	den	
s	atletikou	a	na	Mikulášský	běh.

Nadace	Pohyb	bez	pomoci 40.000 Příspěvek	k	činnosti	a	poslání	nadace.
Pardubice	Stallions,	z.	s. 20.000 Příspěvek	na	úhradu	nákladů	spojených	s	pronájmem	

hřišť	a	venkovních	zápasů	v	roce	2022.
Rodinné	Integrační	Centrum	z.	s. 30.000

140.000
34.290

Příspěvek	na	financování	péče	asistentů	při	službě	
„Doprovázení	a	péče	o	dítě	se	ZP	a	SP.
Příspěvek	na	nákup	hyperbarické	komory.

Středisko	rané	péče	 
v	Pardubicích	o.p.s.

30.000
27.000
13.000

Příspěvek	na	úhradu	nákladů	za	projekt	 
“Zážitkový	pobyt	s	dětmi	s	hendikepem“	 
konaný	v	Orlických	horách.	

Vodicí	psi	srdcem,	z.	s. 30.000 Náklady	spojené	se	zařazením	do	výcviku	 
a	výcvikem	labradorského	retrívra	Feebee.

Východočeské	divadlo	Pardubice 130.000
5.000

Podpora	činnosti	VČD
Podpora	studia	Laik

Základní	škola	a	Praktická	škola	
SVÍTÁNÍ,	o.p.s.

50.000 Dar	bude	použit	na	činnost	školy	SVÍTÁNÍ.

Ukrajinská	iniciativa	jižní	Moravy 20.000 Podpora	ukrajinských	uprchlíků,	pro	rozvoj	jejich	
kulturních	aktivit	a	na	podporu	udržování	jejich	tradic

Klub	chlapeckého	sboru	 
Bonifantes

15.000 Podpora	ukrajinských	uprchlíků,	především	matek	
s	dětmi.	

IFAS 10.000 Podpora	ukrajinských	uprchlíků	v	rámci	projektu	
„IFAS	zpívá	Ukrajině“

Wheelchair	Basketball	Studánka 10.000 Úhrada	náhradních	dílů	ke	sportovním	vozíkům	
hendikepovaných	sportovců,	členů	týmu.

Nadační	fond	Klausových	 90.000 Podpora	vzdělávání,	vědy	a	výzkumu,	podpora	 
uměleckých	a	sportovních	aktivit	a	podpora	dětí	 
a	mládeže.	

CELKEm 804.290
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NADAČNÍ	PROJEKTY	–	NÁKLADY	SPOJENÉ	S	REALIZACÍ
Aprílové	darování	krve
Dětský	den	aneb	DĚTI	DĚTEM	–	Dětský	domov	Pardubice																																																																								
Cyklo Handy Maraton
Nadační	běh	pro	Ranou	péči
Spojili	jsme	síly
Podzimní	darování	krve
Mikulášská	besídka	–	Dětský	domov	Pardubice
Koncert	Hradišťan&Continuo
CELKEm	REALIZACE	NADAČNÍCH	PROJEKTŮ 856.500

d) Zhodnocení dodržení pravidla pro poskytování nadačních příspěvků

V	souladu	se	Statutem	Nadace	Lenky	a	Romana	Šmidberských,	byly	nadační	příspěvky	směrovány	do	
těchto	oblastí	obecně	prospěšných	cílů:	děti	–	talentovaní	–	sociálně	potřební	–	sport	–	školství	–	zdraví	
–	kultura	–	region.	
Pro	dosahování	prospěšných	cílů	z	těchto	oblastí	získala	v	roce	2022	Nadace	LR	zdroje	z	darů	fyzických	
a	 právnických	 osob.	 K	 poskytování	 příspěvků	 byla	 kompetentní	 správní	 rada	 Nadace	 LR.	 Splnění	
podmínek	 pro	 poskytnutí	 nadačního	 příspěvku	 bylo	 vždy	 řádně	 ověřeno	 revizorem	Nadace	 LR	 ve	
shodě	minulých	období.

e) Informace o významných skutečnostech po dni účetní účetní závěrky

Nadace	LR	reagovala	během	roku	2022	na	vzniklou	pandemickou	situaci	přijetím	mimořádných	
opatření	směrem	do	otevřených	nadačních	projektů	a	začleněním	nově	potřebných	projektů.	
V	současné	době	 je	činnost	Nadace	LR	po	přijetí	mimořádných	opatření	 zajištěna	a	na	základě	
vyhodnocení	všech	aktuálně	dostupných	informací	jsme	názoru,	že	nepřetržité	trvání	společnosti	
není	ohroženo.	Z	toho	vyplývá,	že	uvedený	předpoklad	splnil	podmínku	pro	sestavení	účetní	závěrky.

Ostatní	významné	skutečnosti:
Mezi	rozvahovým	dnem	a	datem	sestavení	výroční	zprávy	za	rozhodné	období	2022	byla	významně	
posílena	kapitálová	pozice	Nadace	LR.

f) Účetní závěrka a zhodnocení základních údajů z ní
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